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U Koprivničko-križevač-
ku županiju stiglo je goto-
vo 53 milijuna kuna što je 
dosad najveći iznos europ-
skih sredstava za realizaciju 
infrastrukturnih projekata. 
Temeljem natječaja u okviru 
Mjere 7.2.2. Ulaganja u gra-
đenje nerazvrstanih cesta, 
ukupno 16 prijavitelja do-
bilo je bespovratna sredstva 
za asfaltiranje nerazvrstanih 
cesta na svojim područjima. 
Tako je Grad Đurđevac za 
rekonstrukciju nerazvrsta-
ne ceste Mičetinac-Čepe-
lovac dužine 9,6 kilometa-
ra dobio 7,3 milijuna kuna.
- Radi se o dionici izme-
đu dva prigradska naselja. 
Ona nam je jako važna jer 
se uz nju nalazi više od 200 
vinograda s klijetima i vi-
kendicama, tako da će ta 
prometnica ne samo spa-
jati spomenuta prigradska 

naselja, nego će omogućiti 
bolji pristup vikendicama. 
Upravo to je i jedan od pre-
duvjeta za dodatni razvoj 
našeg turizma – rekao je 
Hrvoje Janči, đurđevački 
gradonačelnik.

Dodao je da je Grad u su-
radnji s građanima dosad 
asfaltirao 15-ak kilometara 
nerazvrstanih cesta, a ovi-
me će imati 25 kilometa-
ra. Ukoliko će sve ići svo-
jim tijekom, Janči smatra 
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IMPRESUM

Župani Darko Koren, Željko Kolar, 
Damir Bajs, Matija Posavec i Radimir 
Čačić potpisali su Sporazum o surad-
nji Koprivničko-križevačke, Krapin-
sko-zagorske, Bjelovarsko-bilogorske, 
Međimurske i Varaždinske župani-
je s ciljem unaprjeđenja međusob-
ne suradnje. 
- Smisao ove inicijative je da prepo-
znamo projekte koji su važni za cjelo-
kupni prostor ovog dijela Hrvatske, a 
svatko od nas potpisnika u pripremi je 
dostavio najvažnije projekte županije 
iz koje dolazimo. Neki od projekata 
su zajednički, primjerice Regional-
ni centar za gospodarenje otpadom 
Piškornica, a osim toga smo prijavili 
i projekte prometne infrastrukture. 
Kod nas u Koprivničko-križevačkoj 
županiji to je nastavak gradnje brze 
ceste od Križevaca prema Koprivnici, 
projekt Podravske magistrale koji izla-
zi čak iz okvira ove regija te projekti u 
željezničkoj infrastrukturi, primjerice 

gradnja drugog kolosijeka Dugo selo 
– Križevci i pruga Sveti Ivan Žabno 
- Gradec. Sve su to projekti koji utje-
ču na razvoj naše županije, ali i cije-
le regije koju predstavljamo – rekao 
je tom prilikom Koren.

Važno je udruženo djelovanje
Isto tako, istaknuo je povijesnu, kul-
turnu, gospodarsku i socijalnu pove-
zanost stanovništva navedenih župa-
nija te važnost udruženog djelovanja 
i zajedničkog nastupa prema Vladi i 
europskim institucijama po uzoru na 
slavonske županije, kako bi se posti-
gli veći učinci, jer mnogi projekti na-
dilaze granice županija.
Županije kao potpisnice su se obve-
zale da će održavati institucionalne 
odnose na lokalnoj i regionalnoj ra-
zini, utemeljene na suradnji između 
upravljačkih tijela, sastajati se najma-
nje svaka dva mjeseca, surađivati u 
područjima od interesa za svih pet 

županija te uspostaviti Kolegij župa-
na sa zadatkom iznošenja prijedloga, 
odobravanja projekata i izražavanja 
mišljenja o pitanjima od zajedničkog 
interesa.

Formirat će se Kolegij župana
Isto tako, sporazum obuhvaća promi-
canje i razmjenu informacija i isku-
stava, uz pomoć Kolegija župana, i 
zajedničko pokretanje inicijativa u 
područjima: proizvodnih djelatnosti 
s naglaskom na trgovinu, obrt te ma-
lo i srednje poduzetništvo, poljopri-
vrede, zaštite kulturne baštine, civilne 
zaštite, turizma, kvalitetne promet-
ne povezanosti, kulture te znanstve-
nog istraživanja i tehnološke inovaci-
je. Pritom, suradnja će se ostvarivati 
kroz županijske uprave za ceste, žu-
panijske razvojne agencije, regional-
ne energetske agencije, županijske tu-
rističke zajednice te ostale ustanove 
i tvrtke kojima su osnivači županije.

Smisao ove inicijative je da prepoznamo projekte koji su važni za cjelokupni prostor ovog 
dijela Hrvatske – rekao je Darko Koren, koprivničko-križevački župan 

Koren, Kolar, Čačić, Posavec i
Bajs potpisali sporazum o suradnji

UDRUŽENO DJELOVANJE ZA VEĆE UČINKE  
Potpisan sporazum pet Županija

PORA Razvojna agencija Podravine 
i Prigorja pružila je stručnu i savje-
todavnu pomoć u pripremi ukupno 
tri projekta vrijednosti 11,7 miliju-
na kuna u sklopu natječaja za Mje-
ru 7.2.2. i to za općine Sveti Petar 
Orehovec, Koprivnički Ivanec i No-
vigrad Podravski.

U suradnji 
s PORA-om 
pripremljena 
tri projekta 
vrijedna 11,7 
milijuna kuna

U ŽUPANIJU STIGAO DOSAD NAJVEĆI IZNOS EUROPSKIH SREDSTAVA 
Za uređenje nerazvrstanih cesta
'povukli' čak 53 milijuna kuna 

da će radovi završiti ove 
godine.
Gradu Koprivnici odobre-
no je 7,5 milijuna kuna za 
rekonstrukciju spojne 
prometnice između na-
selja Reka i naselja Stari-
grad dužine 2,8 kilometa-
ra, zatim biciklistička traka 
s obje strane dužine 1,2 ki-
lometra te pješačka staza 
dužine 1,5 kilometra.
Grad Križevci je za rekon-
strukciju nerazvrstane ce-
ste Male Sesvete - Velike 
Sesvete dužine 5,1 kilo-
metar dobio 4,7 milijuna 
kuna.

Osim gradova, bespovratna sredstva stigla su i na adre-
se 13 općina. Tako je Kalnik osigurao 7,5 milijuna kuna 
za rekonstrukciju nerazvrstane ceste NC01, Kloštar Po-
dravski 1,7 milijuna kuna za cestu Prugovac-Kozarevac, 
Koprivnički Bregi gotovo 348.000 kuna za cestu Kolod-
vorska-jug, Virje 3,5 milijuna kuna za izgradnju kružnog 
toka i rekonstrukcija Ulice Frana Lugarića i Ulice Ivana 
Gundulića u Virju, Legrad 1,2 milijuna kuna za moderni-
zaciju nerazvrstane ceste Mali Pažut u naselju Legrad, 
Drnje 2,8 milijuna kuna za cestovno-pješački most s ure-
đenjem prilazne ceste i pješačke staze u Torčecu, Sveti 
Petar Orehovec 7,5 milijuna kuna, Koprivnički Ivanec 1,8 
milijuna kuna za izgradnju nogostupa na sjevernom dijelu 
Koprivničke ulice u Koprivničkom Ivancu, Molve 907.000 
kuna, Podravske Sesvete 278.000 kuna za rekonstrukci-
ju i uređenje dijela Ulice Ivana Mažuranića u Podravskim 

Sesvetama, Novigrad Podravski 2,2 milijuna kuna za re-
konstrukciju nerazvrstanih cesta Vlaislav-Borovljani i Plav-
šinac, Ferdinandovac dva milijuna kuna za odvojak dijela 
Ulice Kranjica i dijela Ulice Trepče te Gola 418.000 kuna 
za modernizaciju nerazvrstanih cesta na području općine.

Bespovratna sredstva stigla i u 13 općina

Uredit će se i cestovno-pješački most u Torčecu



Predsjednica Kolinda Gra-
bar-Kitarović tijekom pro-
sinca svoj je ured s Pan-
tovčaka na nekoliko dana 
izmjestila u prostorije Ko-
privničko-križevačke žu-
panije.
Darko Koren, koprivničko-
križevački župan, već joj je 
pri prvom susretu ukazao 
na gorući problem iseljava-
nja stanovništva. Apelirao je 
na što brže iznalaženje su-
stavnog rješenja koje će za-
ustaviti odlazak naših gra-
đana u inozemstvo.
S njegovom se tvrdnjom 
složila i Predsjednica rekavši 
da je eskalacija demograf-
ske krize rezultat nedovolj-
ne pripremljenosti za ula-
zak u Europsku uniju kao i 
nekritična politika štednje 

tijekom gospodarske krize. 
- Tada su se u manjim sre-
dinama ukidali sudovi, po-
šte, ispostave državnih in-
stitucija i željezničke linije 
– kazala je, dometnuvši da 
su takvim potezima stvo-
rene minimalne uštede, a 
štete su bile goleme, kako 
gospodarske tako i demo-
grafske.

 Sastanak s načelnicima  
i gradonačelnicima
Predsjednica se tijekom 
boravka u Županiji sastala 
s ovdašnjim načelnicima i 
gradonačelnicima te sabor-
skim zastupnicima. Većina 
njih fokus razgovora stavi-
la je na infrastrukturu, prije 
svega prometnu. U tom di-
jelu razgovora dominirala je 

tema Podravske magistrale 
kao i nastavka gradnje brze 
ceste do Koprivnice. 

Posjet Podravki
Posjet Podravki bio je neza-
obilazan, jer, kako je kazala 
Predsjednica, radi se o perja-
nici prehrambene industrije.
- U okviru gospodarske di-
plomacije, nastavit ću ra-
diti na promociji njenih 
proizvoda – naglasila je 
Grabar-Kitarović, a njene 
riječi pozdravio je Marin 
Pucar, predsjednik Uprave 
Podravke. 
Istaknuo je da suradnja s 
Predsjednicom već traje te 
se očituje kroz izvoznu ek-
spanziju Podravkinih proi-
zvoda na inozemna tržišta.
- Zahvaljujući Predsjed-
nici, Podravka danas ima 
otvorena vrata nekih ino-
zemnih tržišta, a među nji-
ma je i ono rusko. Zahvalni 
smo joj i na uspješnom po-
sjetu Kataru gdje smo sklo-
pili prve ugovore – izjavio 
je čelnik Podravke.
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Predsjednik Vlade RH An-
drej Plenković tijekom po-
sjeta Županijskoj upravi o 
ovdašnjim aktualnostima 
razgovarao je s Darkom 
Korenom, koprivničko-
križevačkim županom, i 
njegovim zamjenicama 
Darkom Sobotom i Rati-
mirom Ljubićem.
Projekt javno-privatnog 
partnerstva u obrazova-
nju, nastavak gradnje br-
ze ceste od Križevaca do 

Koprivnice, smanjeni pri-
hodi od rudne rente, sa-
mo su neke od tema ko-
je je tom prilikom otvorio 
župan. Naglasio je važnost 
daljnje provedbe navede-
nih projekata za Podravinu 
i Prigorje pritom se zalo-
živši za snažnije poveziva-
nje malih poljoprivrednih 
proizvođača s Podravkom.
Plenković se složio sa žu-
panovom konstatacijom 
da je nužno stvarati čvr-

          PREMIJER VLADE REPUBLIKE HRVATSKE ANDREJ PLENKOVIĆ U POSJETU ŽUPANIJSKOJ UPRAVI:
Projekt brze ceste prema Koprivnici nalazi se u svim dokumentima 
od strateškog značaja za razvoj prometne povezanosti Hrvatske

šću sinergiju poljopri-
vrednih proizvođača i 
Podravke. Poručio je 
kako će Vlada podrža-
ti ulaganje u otvaranje 
novih proizvodnih li-
nija, koje će dugoroč-
no osigurati da tvrt-
ka u pravom trenutku 
otkupljuje sve ono što 
poljoprivrednici mo-
gu proizvesti.
- Želimo da Podrav-
kini proizvodi sadr-

že 100 posto doma-
ćeg voća i povrća, 
naspram današnjih 
65 posto – istaknuo 
je Plenković.
Što se tiče nastavka 
gradnje brze ceste 
prema Koprivnici, 
premijer je naglasio 
da se taj projekt nalazi 
u svim dokumentima 
od strateškog znača-
ja za razvoj prometne 
povezanosti Hrvatske.

PREDSJEDNICA KOLINDA GRABAR KITAROVIĆ PRESELILA SVOJ URED U PROSTORIJE KOPRIVNIČKO-KRIŽEVAČKE ŽUPANIJE  
Založila se za veću decentralizaciju, bolju prometnu povezanost 
cijele županije i sustavno rješavanje demografske politike 
U okviru gospodarske 
diplomacije, nastavit 
ću raditi na promociji 
Podravkinih proizvoda  
– naglasila je Kolinda 
Grabar-Kitarović 

Poduzetnici ukazali  
na probleme
I podravsko-prigorski podu-
zetnici dobili su priliku uka-
zati na svoje specifične pro-
bleme u poslovanju kao i na 
one strukturne koji koče br-
ži gospodarski rast.
Predsjednica je tada naglasila 
manjkavost školskih progra-
ma, koji su zastarjeli, te upi-

snih kvota za obrazovne in-
stitucije, jer ne prate potrebe 
tržišta rada.
Šuma zakona i propisa te 
brojne inspekcije, koje se 
ponašaju represivno, tako-
đer priječe gospodarstveni-
ke da se bave primarnim po-
slom. Oni se sve više, rekla 
je Predsjednica, pretvaraju 
u administraciju. U svom se 

obraćanju založila za što ve-
ću decentralizaciju pojedinih 
ministarstava i agencija kako 
bi njihovi zaposlenici bili bli-
že poduzetnicima, odnosno 
na samom izvorištu mogu-
ćih problema. Na taj bi način, 
smatra, pravovremeno ukaza-
li na nepravilnosti u poslova-
nju te bi bili u prilici predlo-
žiti način njihova uklanjanja.

- Država i njeni službenici ne 
smiju posezati samo za repre-
sijom, oni su tu kako bi po-
mogli u prevenciji – stav je 
predsjednice Kolinde Gra-
bar-Kitarović.

Mogućnosti ulaganja  
u naš kraj
Posljednjeg dana njenog bo-
ravka u Koprivničko-križe-
vačkoj županiji, župan Ko-
ren je  održao prezentaciju 
o mogućnostima ulaganja u 
ovaj kraj. 
Prezentaciji je prisustvovao i 
diplomatski zbor koji se upo-
znao s mogućnostima ulaga-
nja u ovdašnje poduzetnič-
ke zone. Koren je naglasio 
da najveći ulagački potenci-
jal leži u energetskom sektoru 
i prehrambeno-prerađivačkoj 
te farmaceutskoj industriji. 
Napomenuo je da Župani-
ja posjeduje CIFR certifikat 
Prijateljske regije za ulaga-
nja, kao i da je među 10 re-
gija u jugoistočnoj Europi s 
najboljom strategijom za stra-
na ulaganja.

Podravka je perjanica prehrambene industrije

Andrej Plenković zadovoljan je suradnjom Vlade i Županije Premijer u društvu župana i zamjenika župana

Predsjednica u društvu najmađih žitelja
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Koliko smo upoznati, župa-
nijski proračun puni se bo-
lje od očekivanog. Jesu li to 
efekti nove porezne politi-
ke koju je uvela Vlada An-
dreja Plenkovića ili svje-
dočimo  bržem oporavku 
županijskog gospodarstva? 
Istina, prihodi županijskog 
proračuna rastu u odnosu na 
prošlu godinu. Ovakav rast 
predvidjeli smo još 2017. go-
dine i nju smatram prekret-
nicom u smislu provođenja 
proračunskih politika. Da-
našnju bolju proračunsku 
situaciju možemo zahvaliti 
novom Zakonu o financira-
nju lokalne i regionalne sa-
mouprave, ali i povećanim 
prihodima na osnovu po-
reza na dohodak koji direk-
tno ukazuju na dinamizira-
nje ovdašnjeg gospodarstva. 
Uspoređujući ovogodišnji s 
prošlogodišnjim siječnjom, 
proračun je veći za otprili-
ke milijun kuna. 
Što se promijenilo u poslo-
vanju Opće bolnice Kopriv-
nica da je nakon niza godina 
poslovala pozitivno? Što je s 
njenim prijašnjim dugom? 
Postoji li otplatni plan za rje-
šavanje tih repova?
Možda bi bilo najprimjere-
nije da na ovo pitanje odgo-
vori ravnatelj Opće bolnice 
Koprivnica dr. Mato Devčić, 
ali kad me već pitate reći ću 
da su i na ovom polju vidljivi 
pozitivni pomaci. Takvu si-
tuaciju trebamo zahvaliti no-
vom i kvalitetnijem pristupu 
vođenja naše najveće i naj-

zahtjevnije zdravstvene usta-
nove, gdje je gubitak Bolnice 
smanjen s 55,8 na 47,3 miliju-
na kuna. Naravno da su nam 
državne dotacije pomogle, ali 
i bez tih dodatnih sredstava 
pozitivni pomaci u poslova-
nju naše najveće zdravstve-
ne ustanove bili bi vidljivi. 
Ulaganja u zdravstvo u pro-
teklom razdoblju nisu ma-
la. Ovdje valja istaknuti da u 
tom procesu nisu zanema-
rene manje mjesne ambu-
lante. Koliko smo daleko od 
ujednačene kvalitete pru-
žanja zdravstvene zaštite u 
svim dijelovima Županije? 
Kakve efekte možemo oče-
kivati od takve politike?
Već smo rekli da je Opća bol-
nica u Koprivnici naša naj-
veća zdravstvena ustanova, a 
ona kao takva zahtjeva naj-
veći investicijski angažman. 
Ipak, kroz nekoliko projeka-
ta istovremeno ulažemo mi-
lijunska sredstva u obnovu 
domova zdravlja i malih am-
bulanti. Projektom Pozdrav, 
kojem je svrha poboljšanje 
primarne zdravstvene zašti-
te u Koprivničko-križevač-
koj županiji, već su zapo-
čeli radovi u ordinacijama 
domova zdravlja. Oprema-
njem i modernizacijom ma-
lih ambulanti i ordinacija, u 
njima stvaramo mogućnost 
pružanja novih medicinskih 
usluga. Na taj ćemo način, ra-
steretiti specijalističke ambu-
lante u Općoj bolnici Kopriv-
nica.
Županijske stipendije i sub-

vencioniranje prijevoza sa-
mo je dio pomoći školarci-
ma i njihovim obiteljima. 
Ipak, ostaje pitanje kako mo-
tivirati učenike da upisuju 
strukovne škole koje proi-
zvode lako zapošljiv kadar?
Riječ je o kompleksnom pro-
blemu koji zahtjeva anga-
žman svih razina, od lokal-
ne do državne. Naš je utjecaj 
vidljiv kroz plansko upisiva-
nje učenika u naše srednje 
škole, pri čemu se konzulti-
ramo s našom županijskom 
Obrtničkom i Gospodarskom 
komorom, ali i sa Zavodom 
za zapošljavanje. S tim je su-
bjektima održano nekoliko 
sastanaka na kojima se govo-
rilo o planu upisa u srednje 
strukovne škole u nadolaze-
ćoj školskoj godini. Svoj obol 
raspravi tom su prilikom dali 
i ravnatelji srednjih strukov-
nih škola, gospodarstvenici i 
predstavnici jedinica lokal-
ne samouprave. Složili smo 
se da moramo snažnije mo-
tivirati učenike kako bi upi-
sivali strukovne škole koje su 
siguran put prema zapošlja-
vanju, a mnogi gospodarstve-
nici pokušat će ih pridobiti 
stipendijama.
Što je sa stipendiranjem stu-
denata?
Stipendije u visini 700 ku-
na mjesečno prima 20 naj-
uspješnijih studenata s po-
dručja Županije. Osim 
uspješnosti, gledali smo da 
jedan od kriterija za dobiva-
nje stipendije bude deficitar-
nost struke za koju se student 

obrazuje. Ova simbolična ge-
sta pokazuje naše opredjelje-
nje obrazovanju kao priori-
tetu ulaganja i vjerujem kako 
će studentima olakšati život 
te im pomoći na putu koji je 
pred njima. No, treba napo-
menuti da jedan broj JLS-a 
također stipendira studente. 
Pažnja koprivničkog dijela 
Podravine usmjerena je na 
buduću gradnju brze ceste 
od Križevaca do Koprivni-
ce. Istovremeno, postojeće 
lokalne ceste ne izgledaju 
reprezentativno. Politika 
Vlade Zorana Milanovi-
ća izmakla je ŽUC-u znat-
na sredstva koja su trebala 
poslužiti za revitalizaciju žu-
panijskih prometnica. Mo-
žemo li uhvatiti stari tempo 
ulaganja u županijske ceste?
Situacija s financiranjem 
ŽUC-eva je neodrživa. Stoga, 
ovu temu razgovora otvara-
mo s Ministarstvom pomor-
stva, prometa i veze gdje tra-
žimo rješenje za povećanje 
prihoda kontinentalnih ŽUC-
eva koji imaju manje prihode 
od prosječnih. Naime, ŽUC-
evi se najviše financiraju kroz 
naknadu za ceste pri registra-
ciji vozila, koja je 2016. sma-
njena za 10 posto. Unutar te 
dvije godine, koprivničko-
križevački ŽUC ostao je bez 
četiri milijuna kuna, a sveu-
kupno bez 45 milijuna. Želi-
mo li da naših 834 kilometara 
lokalnih prometnica presta-
ne propadati, moramo hitno 
obnoviti izvore financiranja 
županijskih i lokalnih cesta 

izmjenom Zakona o cesta-
ma. Također je nužno uklo-
niti godišnju naknadu za jav-
ne ceste s liste parafiskalnih 
nameta, a bilo bi dobro kad 
bi se razmotrila mogućnost 
uključenja ŽUC-eva u sustav 
PDV-a, odnosno njihove re-
gistracije u trgovačka društva.
Dokle je stigla energetska 
obnova objekata županij-
skih ustanova?
Cilj energetske obnove je 

osiguranje boljih uvjeta ra-
da u školama, ali i ostvare-
nje značajne financijske ušte-
de povećanjem energetske 
učinkovitosti, uz smanjenje 
potrošnje energije i emisije 
CO2. Tu dobru praksu na-
stavljamo ove godine ener-
getskom obnovom osnovnih 
škola u Drnju i  Virju uku-
pne vrijednosti devet mili-
juna kuna. To su isključivo 
županijski projekti sufinan-

cirani s državne razine, od-
nosno općine Drnje i Virje 
u cijelosti su oslobođene iz-
dataka. Ministarstvu regio-
nalnog razvoja prijavili smo 
još tri škole koje planiramo 
obnoviti na isti način. Riječ 
je o Osnovnoj školi “Grigor 
Vitez” iz Svetog Ivana Žab-
na,  Osnovnoj školi “Mihovil 
Pavlek Miškine” u Đelekovcu 
i Osnovnoj školi Ferdinando-
vac. U planu je i obnova ško-

le u Novigradu Podravskom.
Koja je sudbina i budućnost 
projekta Regionalnog cen-
tra za gospodarenje otpa-
dom Piškornica?
Posljednjih mjeseci neza-
hvalno je govoriti o njego-
voj sudbini, posebice zato što 
ga javnost sagledava isklju-
čivo kroz prizmu događanja 
unazad tih nekoliko mjeseci. 
Oporba ga je dodatno ispoli-
tizirala ne mareći za njegovu 
realizaciju, iako mu je Vla-
da dala strateški značaj. Što 
se tiče budućnosti projekta o 
njemu danas može najbolje 
govoriti novi direktor i lju-
di koji su za to odgovorni na 
državnoj razini.
Ideja o projektu RCGO-a 
Piškornica nastala je prije 
nego što ste postali župan?
Da, nastala je 2007. godine. 
Dvije godine kasnije registri-
rana je tvrtka čija je zadaća 
realizacija spomenutog pro-
jekta. Bivši direktor imeno-
van je još 2012., a ja njenim 
predsjednikom Skupštine tek 
2015. godine. Danas te činje-
nice nikog ne zanimaju, niti 
ih ja posebno ističem. Ovo je 
jedna od rijetkih prilika u ko-
joj to činim. Smatram da svo-
ju ulogu predstavnika jednog 
od osnivača obnašam odgo-
vorno. Činjenica da se pro-
jekt provodi u našoj Županiji 
stavlja i dodatni teret. Iskre-
no mi je žao zbog svih nega-
tivnih događanja oko projek-
ta koja su zasjenila njegovu 
vrijednost i važnost. Nikada 
ne bježim od vlastite odgo-
vornosti, ali tvrdim da je ona 
u ovom slučaju kroz medi-
je prenaglašena i to isključi-
vo kao posljedica političkih 
obračuna. 

Moramo snažnije motivirati učenike kako bi upisivali strukovne škole koje su siguran put 
prema zapošljavanju. Mnogi gospodarstvenici pokušat će ih pridobiti stipendijama, a za 
očekivati je da će plaće radnicima sa strukovnim zanimanjem uskoro rasti, što je najbolji 
magnet za donošenje odluke o upisu u strukovnu školu – rekao je Koren

ŽUPAN DARKO KOREN GOVORI O STATUSU VAŽNIH ŽUPANIJSKIH PROJEKATA 

Dinamika kojom se puni županijski proračun 
dokaz je oporavka ovdašnjeg gospodarstva

Župan smatra da se hitno moraju obnoviti izvori financiranja županijskih i lokalnih cesta izmjenom Zakona o cestama



nos očuvanju prirode – ka-
že predsjednik Županijske 
skupštine prema čijim rije-
čima rad članova ne zavr-
šava niti počinje isključivo  

na sjednicama koje su jav-
nosti najvidljivije. 
Oni su angažirani i kroz rad 
14 izrazito aktivnih odbora 
na kojima se donose izrazito 

odgovorne odluke o kojima 
ponekad ovisi tijek sjednica.
- Nadam se da će rad Žu-
panijske skupštine biti na-
stavljen u konstruktivnom 

ozračju. Na to nas obvezu-
ju birači koji su nam uka-
zali čast da zastupamo nji-
hove interese – zaključio je 
Pintar.
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Savjet za umirovljenike i osobe starije životne dobi 
Koprivničko-križevačke županije konstituiran je 24. 
listopada. To se tijelo, kako nam je rekao njegov 
predsjednik Željko Pintar, smatra ostvarenjem  dije-
la programa Županijske skupštine kojim se iskazuje 
briga za stanovnike treće životne dobi.
Savjet su formirali ljudi koji predstavljaju instituci-
je ili ustanove zadužene, između ostalog, za brigu i 
pružanje usluga umirovljenicima i starijim osobama. 
Tako je za zamjenicu predsjednika Savjeta izabrana 
ravnateljica Doma za starije i nemoćne osobe Kopriv-
nica Vesna Križan. Ostali članovi Savjeta dolaze iz 
područja zdravstva, socijalne skrbi i umirovljeničkih 
udruga, a svima je osnovna svrha borba za prava i 
bolji životni standard umirovljenika i starijih osoba.

Na posljednjoj sjednici Savjeta usvojen je Program 
rada koji teži ostvarenju brojnih ciljeva kojima se iska-
zuje briga za stanovnike treće životne dobi. Njiho-
va realizacija planira se provesti razradom kriterija i 
načinom raspodjele proračunom planiranih sredstva 
za subvenciju smještaja umirovljenika izvan vlastitog 
doma. Također i informiranjem umirovljenika i sta-
rijih osoba kroz savjetovanje iz područja socijalne 
skrbi, zdravstvene zaštite i skrbi te pravne zaštite.
- Nažalost, brojni naši sugrađani treće životne dobi 
nisu ni svjesni prava koja mogu ostvariti, niti su im 
ona do sada na potpuno adekvatan način prezenti-
rana. Radom Savjeta za umirovljenike i osobe sta-
rije životne dobi želimo našim starijim sugrađanima 
pružiti pravodobnu i potpunu informaciju kako bi mo-

gli konzumirati sva svoja prava – rekao je Pintar, do-
davši da se u sva tri županijska grada, Koprivnici, 
Križevcima i Đurđevcu, planiraju organizirati edukativ-
ne tribine u suradnji sa Zavodom za javno zdravstvo 
Koprivničko-križevačke županije, Domom za starije i 
nemoćne osobe Koprivnica te centrima za socijalnu 
skrb. Na njima će umirovljenici dobiti sve potrebne 
informacije koje će im omogućiti ostvarivanje prava 
koja im pripadaju.
Tijekom dosadašnjeg rada Savjeta, čulo se da po-
većanje udjela starijeg stanovništva i produljenje ži-
votnog vijeka dovodi do pojačane potrebe za skrbi 
sve većeg broja umirovljenika i starijih osoba koji 
ovise o drugima izvan vlastite obitelji i trebaju po-
moć zajednice.

Konstituiran Savjet za umirovljenike 
i osobe starije životne dobi
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Pintar: Većina odluka donesena je jednoglasno, 
a tek su rijetke usvajane nadglasavanjem
U koprivničkoj gradskoj vi-
jećnici 27. lipnja 2017. godi-
ne održana je konstituira-
juća sjednica novog saziva 
Županijske skupštine Ko-
privničko-križevačke žu-
panije. U aktualnom sazi-
vu sjedi 41 član od kojih je 
15 izabrano na izbornoj li-
sti SDP-a, HSS-a, HNS-
a, HSU-a i HL-a, HDZ je 
dobio 12 mjesta, lista gru-
pe birača nositelja Željka 
Lackovića osam te Mreža 
nezavisnih lista šest mjesta.
Na konstituirajućoj sjednici 
Željko Pintar većinom gla-
sova izabran je za predsjed-
nika Županijske skupštine, a 
na tu je poziciju došao iz re-
dova Hrvatske stranke umi-
rovljenika. Kako nam je re-
kao, to je jedinstven slučaj u 
Lijepoj našoj da jedan član 
HSU-a predsjeda Županij-
skom skupštinom.
Dodajmo da je Pintar na 
spomenutu funkciju do-
šao kao predsjednik Župa-
nijske organizacije HSU-a, 
a već dva mandata obnaša 
i odgovornu funkciju člana 
Središnjeg odbora Stranke.
Govoreći o radu aktualnog 

saziva, Pintar je rekao da je 
do sada održano šest sjed-
nica na kojima su člano-
vi Skupštine usvojili broj-
ne odluke i potvrdili velik 
broj izvješća. Većina ih je 
usvojena, odnosno potvr-
đena jednoglasno, a tek su 
rijetke nadglasavane.
Osim spomenutoga, prihva-
ćen je dosad najveći prijed-
log proračuna Koprivničko-
križevačke županije koji 
iznosi 468 milijuna kuna.

Žustre rasprave  
dio su demokracije
- Rasprave su dobrim di-
jelom vođene argumenti-
rano, no bilo je trenutaka 
kada su se stavovi branili s 
nešto više emocija nego što 
je to uobičajeno za ovakve 
javne nastupe. Sve je to dio 
demokracije i na svakom od 
nas je da prihvatimo razli-
čitost onog drugog i da ga 
pritom uvažavamo – rekao 
je Pintar, dodavši kako mu 
nije teško izložiti se zahtjev-
nim i stresnim poslovima 
kao što je ovaj koji obna-
ša u Županijskoj skupštini. 
Dokazuje to njegovo po-

sljednje radno mjesto na 
kojem je zarađivao plaću 
pred odlazak u mirovinu.
- Radio sam na Hrvatskim 
željeznicama kao promet-
ni dispečer, odnosno kon-
trolirao sam promet vlako-
va od Dugog Sela pa sve do 
granice s Mađarskom. Taj 
je posao bio nepredvidiv, 
a izvanredni događaji nisu 
bili rijetkost. Stoga mi žu-
stre rasprave u Skupštini 
i sve ono što im prethodi 
ne predstavljaju veliki pro-
blem, ali jesu ponekad iza-
zov – tvrdi Pintar, koji se 
već duže vrijeme kroz po-
litički angažman brine o 
umirovljeničkoj populaciji. 
Ona je sada, smatra on, pri-
mjereno zastupljena i u Žu-
panijskoj skupštini u kojoj 
se snažno brane njeni in-
teresi.
- No nisu samo interesi te 
populacije zastupljeni u 
radu ovog predstavničkog 
tijela, jer njen sastav je po 
dobnoj strukturi dosta ša-
rolik, baš kao i po politič-
koj – ističe Pintar te pod-
sjeća na Savjet mladih koji 
djeluje unutar Županijske 

skupštine.
Uglavnom, napominje, gle-
da se da interesi svih bu-
du zastupljeni, ako ne kroz 
radna tijela, onda bar kroz 
donošenje odluka ili ra-
spravljajući o njihovim spe-
cifičnim potrebama.
- Tko god da se bavi poli-
tikom, bilo kroz stranačku 
infrastrukturu, bilo kao ne-
zavisni kandidat, on tijekom 
sjednice Županijske skup-
štine mora zastupati ljude 
koji su ga birali, a ne boje 
svoje stranke. Čini mi se da 
tome i jest tako – mišljenja 
je Pintar.

Informatizacija  
rada Skupštine
Suvremen svijet i sve ono 
što on donosi, nije zaobišao 
ni tehnički karakter skup-
štinskih poslova. Svi su nje-
ni članovi zadužili tablete 
što je jedan od vidova ušte-
de. Jer, primanje materijala 
za sjednice, koji sadrže veli-
ku količinu stranica, omo-
gućeno je u elektroničkom 
obliku čime se znatno štedi 
na izdacima za papir.
- To je i svojevrstan dopri-

Željko Pintar, predsjednik Županijske skupštine Koprivničko-križevačke županije

Članovi Županijske skupštine obradili 139 točaka
Aktualni saziv Županijske skupšti-
ne Koprivničko-križevačke formiran 
je nakon lokalnih izbora provedenih 
21. svibnja 2017. godine. Na konsti-
tuirajućoj sjednici održanoj 27. lipnja, 
svečano je prisegnuo 41 član koji je 
za predsjednika Skupštine, na četve-
rogodišnji mandat, izabrao Željka Pin-
tara. Verica Rupčić i Marijan Ružman 
izabrani su za obnašanje potpredsjed-
ničkih funkcija.
Do sada je sazvano šest radnih sjed-
nica na kojima je obrađeno 139 to-
čaka dnevnog reda. Između ostalog, 

Aktualni saziv Županijske skupštine Koprivničko-križevačke županije

usvojena je Odluka o donošenju Ope-
rativnog plana razvoja cikloturizma Po-
dravine i Prigorja,  Odluka o pristupanju 

PANNON grupaciji te Odluke o prodaji 
dionica određenih trgovačkih društava. 
Usvojen je proračun za 2018. godinu, 

imenovan je ravnatelj Županijske upra-
ve za ceste, a odlučeno je i tko će sve 
primiti javna priznanja.
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Razgovarali smo s zamje-
nikom župana Darkom 
Sobotom o gospodarstvu 
i ravnomjernom razvoju 
ali i o drugim aktualnim 
temama.
U gospodarskom segmen-
tu za koji ste zaduženi kao 
zamjenik župana i dalje je 
strateški cilj ravnomjerni 
razvoj svih dijelova Župa-
nije. Što se sve čini po tom 
pitanju i ima li kakvih no-
vosti?
Važna novost je stupa-
nje na snagu Uredbe o in-
deksu razvijenosti krajem 
prošle godine, a od počet-
ka ove godine na snazi je i 
nova Odluka o razvrstava-
nju jedinica lokalne i po-
dručne samouprave pre-
ma stupnju razvijenosti. 
Koprivničko-križevačka 
županija razvrstana je u 
II. razvojnu skupinu s in-
deksom razvijenosti 98,5 
posto te ima status pot-
pomognutog područja, a 
od ukupno 22 općine i tri 
grada na našem području, 
Koprivnica, Križevci i Đur-
đevac te Općina Kalinovac 

pripadaju u iznadprosječ-
no razvijena područja. Što 
se ravnomjernog razvoja ti-
če, u jedinicama lokalne sa-
mouprave nastavili smo s 
ulaganjima u komunalnu, 
prometnu i društvenu in-
frastrukturu, a konkretno 
smo kroz kapitalnu pomoć 
za projekte od posebne 
važnosti sufinancirali rado-
ve na održavanju i asfalti-
ranju cesta, gradnju vrtića, 
obnovu objekata te javnu 
rasvjetu. Kroz razne mjere i 
subvencije potičemo razvoj 
poljoprivrede, obrtništva i 
poduzetništva, čemu svje-
doči 3,7 milijuna kuna ulo-
ženo u potpore male vri-
jednosti realnom sektoru 
gospodarstva te preko mi-
lijun kuna za programe i 
projekte udruga, kao i po-
moć građanima. 
Kako bi se što uspješnije 
predstavili na tržištu, na-
šim poduzetnicima sufi-
nanciramo izlaganje na 
brojnim manifestacijama, 
a kroz PORA-u Razvojnu 
agenciju Podravine i Pri-
gorje, kao i kroz lokalne 
akcijske grupe, omogućava 
im se stručna i savjetodav-
na podršku u povlačenju 
EU sredstava za razvoj svog 
poslovanja, gdje su pokaza-
li znatan iskorak u odnosu 
na ranije razdoblje.
Jedna od važnijih inici-

jativa koju je pokrenula 
Županija je ona za pove-
zivanje lokalnih poljopri-
vrednika i naše najveće 
prehrambene industrije 
Podravke, koja će za sve 
uključene strane donije-
ti brojne koristi. Kakav je 
interes poljoprivrednika?
Moramo sa zadovoljstvom 
reći kako su naši poljopri-
vrednici prepoznali Po-
dravku kao ozbiljnog par-
tnera u svojoj proizvodnji 
i ovu inicijativu koja ide u 
smjeru aktivnog poveziva-
nja domaće poljoprivrede 
i velike industrije. 

Županija ima ulogu koor-
dinatora i poveznice svih 
dionika u tom sustavu, a 
važna je i uloga države i 
Ministarstva poljoprivre-
de. Zahvaljujemo Podravki 
što je prepoznala potrebe 

naših vrijednih poljopri-
vrednika i kvalitetu njiho-
vih proizvoda koje želi ot-
kupiti, a ova će inicijativa 
biti na korist cijele regije. 
Kao što su najavili, već ove 
godine na domaćem trži-
štu očekuju ugovaranje više 
od 90 posto potrebnih si-
rovina, a mi ćemo i nada-
lje činiti sve što je u našim 
mogućnostima kako bismo 
pomogli oporavku hrvat-
ske poljoprivrede. 
Nedavno ste predstavili 
cikloturizam kao konti-
nentalnu turističku ponu-
du u čiji se razvoj Župani-
ja maksimalno uključila. 
Možete li nam reći nešto 
više o tom projektu? 
Cikloturizam ne treba gle-
dati samo kroz biciklističke 
rute, to je mnogo zahtjev-
niji i složeniji pothvat u ko-
jem bi svoj interes mogli 
ostvariti brojni privatni po-
duzetnici kroz smještajnu 
i gastroenološku ponu-
du. Županija je omogući-
la osnovnu infrastrukturu 
koju ima namjeru dalje ra-
zvijati, npr. vertikalnu si-
gnalizaciju, web stranicu te 
mobilnu aplikaciju. Ciklo-
turizam je europski trend i 
to je prepoznalo Ministar-
stvo turizma koje naše na-
pore u razvoju te turističke 
ponude nagrađuje s gotovo 
pola milijuna kuna. 

Ratimir Lju bić koji se dobro 
snašao u novoj ulozi, funk-
ciju zamjenika župana pre-
uzeo je prije otprili ke godi-
nu dana. Školstvo, zdravstvo, 
europski projekti i civilna za-
štita područja su kojima ru-
kovodi naš sugovornik.
Nakon što ste godinama bili 
ravnatelj koprivničke Obrt-
ničke škole, sada je iza vas 
već gotovo godina manda-
ta na poziciji zamjenika žu-
pana. Koliko vam u novoj 
funkciji pomaže ravnatelj-
sko iskustvo?
S obzirom na to da u moj 
resor spada sektor obra-
zovanja, iskustvo ravnate-
lja školske ustanove uvelike 
mi pomaže u radu, a uvid u 
funkcioniranje obrazovnog 
sustava omogućava mi bolje 
razumijevanje potreba i iza-
zova s kojima se suočavaju 
zaposlenici škola, ali i učeni-
ci. Zahvaljujući kvalitetnim 
suradnicima, brzo sam se 
upoznao i s područjima ci-
vilne zaštite i zdravstva, pri 
čemu moram istaknuti kako 
me posebno veseli što će ova 
godina, nakon investicijskog 
ciklusa u školske objekte, bi-
ti obilježena upravo ulaga-
njima u zdravstveni sustav 
kako bismo našim građani-
ma osigurali bolje i dostu-
pnije usluge.
Na inicijativu Županije odr-
žani su sastanci s ključnim 

dionicima na temu upisa 
učenika u srednje strukovne 
škole na kojima ste nagla-
sili kako se na taj način že-
li utjecati na povećanje upi-
sa u strukovne škole koje su 
najbrži put do zaposlenja, 
ali i dati doprinos razvoju 
županijskog gospodarstva.
Kroz sastanke smo usposta-
vili koristan dijalog i povezali 
predstavnike strukovnih in-
stitucija, Zavoda za zapošlja-
vanje, ravnatelje strukovnih 
škola, lokalnu i područnu sa-
moupravu te gospodarstve-
nike, a namjera je bila usu-
glašavanje upisnih kvota u 
strukovne škole s realnim 
potrebama na tržištu rada. 

Moram spomenuti kako je 
naša Županija i dosad imala 
dobar upisni plan, no zaklju-
čak je kako moramo uložiti 
dodatne napore u promoci-
ju strukovnih zanimanja kod 

učenika, a posebno kod ro-
ditelja. U dogovoru s gospo-
darstvenicima kojima nedo-
staju kvalificirani kadrovi, 
učenici će se stimulirati do-
datnim stipendijama, stvara-
njem uvjeta za odrađivanje 
praktične nastave te ostalim 
poticajnim mjerama, a u ko-
načnici očekujemo i dugo-
ročne pozitivne utjecaje na 
oporavak županijskog gos-
podarstva, kao i na iseljava-
nje mladih u potrazi za za-
poslenjem. 
Osim u obrazovanje, konti-
nuirano se ulaže i u civilni 
sektor, odnosno u progra-
me i projekte brojnih udru-
ga koje djeluju na ovom 
području, a tu je potreb-
no spomenuti i financira-
nje projekata u kulturi. U 
odnosu na prijašnje godi-
ne povećana su i sredstva.
Kako bismo udrugama i 
kulturnim djelatnicima da-
li dodatan poticaj za aktiv-
no djelovanje povećali smo 
sredstva, i to na način da smo 
za udruge osigurali 650 tisu-
ća kuna, a za kulturu oko 1,2 
milijuna kuna. Važna novost 
ove godine bile su radionice 
na kojima smo predstavni-
cima udruga pojasnili kako 
pravilno popuniti obrasce i 
zadovoljiti sve administra-
tivne zahtjeve, a kako bi što 
jednostavnije dobili potreb-
na sredstava. 

Moramo se pohvaliti velikim 
odazivom udruga što zna-
či da smo na dobrom putu 
za još bolju suradnju, a sve 
u cilju osnaživanja i razvoja 
kako civilnog, tako i kultur-
nog sektora. 
Europski novac nadohvat 
je ruke, a kao što ste spo-
menuli u vaš resor spadaju 
i EU projekti te djelovanje 
PORA-e Razvojne agencije 
Podravine i Prigorja. Kakvi 
su pomaci ostvareni na tom 
području?
Jedan od načina sagledava-
nja kvalitete rada Županij-
ske uprave je i uspješnost 
u povlačenju EU sredstava, 
gdje smo posljednjih godina 
ostvarili velik iskorak upravo 
uz pomoć PORA-e. Pritom je 
važno naglasiti kako su nji-
hovu stručnu i savjetodavnu 
pomoć u pripremi i proved-
bi projekata prepoznale i je-
dinice lokalne samouprave, 
koje EU sredstva koriste kao 
važan izvor financiranja rav-
nomjernog razvoja. Upravo 
zahvaljujući toj suradnji, u 
budućnosti očekujemo još 
veće iskorake po pitanju ko-
rištenja EU fondova, a tome 
u prilog govori i podatak da 
je kroz Program ruralnog ra-
zvoja u Županiju stigao do 
sada najveći iznos europskih 
sredstava za realizaciju infra-
strukturnih projekata, čak 52 
milijuna kuna.

ZAMJENIK ŽUPANA RATIMIR LJUBIĆ O  
ŠKOLSTVU I FINANICRANJU CIVILNOG SEKTORA

Ključ oporavka 
županijskog 
gospodarstva 
je strukovno 
obrazovanje

ZAMJENIK ŽUPANA DARKO SOBOTA O  
STVARANJU UVJETA ZA RAST GOSPODARSTVA

Cikloturizam 
je potencijal 
razvoja malih 
i srednjih 
poduzetnika 

Cikloturizam ne 
treba gledati samo 
kroz biciklističke 
rute, to je mnogo 
zahtjevniji i složeniji 
pothvat u kojem bi 
svoj interes mogli 
ostvariti brojni 
privatni poduzetnici 
kroz smještajnu 
i gastroenološku 
ponudu

Koprivnica, Križevci 
i Đurđevac te Općina 
Kalinovac pripadaju 
u iznadprosječno 
razvijena područja

U dogovoru s 
gospodarstvenicima 
kojima nedostaju 
kvalificirani 
kadrovi, učenici će se 
stimulirati dodatnim 
stipendijama, 
stvaranjem uvjeta 
za odrađivanje 
praktične nastave te 
ostalim poticajnim 
mjerama



Željko Jurković novi je 
predsjednik Županijskog 
savjeta mladih Koprivnič-
ko-križevačke županije, a 
tako je odlučeno na kon-
stituirajućoj sjednici koja je 
održana početkom ožujka. 
Jurković je pun ideja, a nje-
gova vizija Savjeta, odno-
sno smjer kojim ga nastoji 
voditi, jest da Savjet uisti-
nu bude savjetodavno ti-
jelo Županijske skupštine 
i župana.

Novi smjer Savjeta
- Cilj nam je ispuniti na-
šu glavnu ulogu zbog ko-
je jesmo tu, a to je da ra-
spravljamo o svim aktima 
koji se donose, a koji su od 
interesa mladih. Važno je 
da ih prezentiramo mla-
dima, prikupimo njihove 
ideje i komentare i dalje lo-
biramo u tom smjeru kod 
samog donošenja akata – 
objasnio je Jurković, koji je 
u prošlom sazivu Savjeta 
obnašao funkciju zamje-
nika predsjednika.
Jedna od prvih aktivnosti, 
koja je ujedno dogovorena 
i na prvoj sjednici Savje-
ta, je, ističe Jurković, obuka 
članova Savjeta mladih na 
koju će biti pozvani svi žu-
panijski vijećnici, ali i čla-
novi ostalih savjeta mladih 
koji djeluju na koprivnič-
ko-križevačkom području.
- Više od 50 posto članova 
dosad nije bilo upoznato 
sa zakonom i ostalim ak-
tima koji se tiču mladih. 
Cilj ove obuke je i da se 
svi međusobno upoznamo, 

pritom mislim na vijećni-
ke i članove Savjeta, jer je-
dino tako možemo kvali-
tetno surađivati – rekao je 
Jurković.

Info-točke u gradovima
Napomenuo je da im je 
želja odrediti jedan dan u 
tjednu koji će biti takozvani 
info-dan, a s mladima pla-

niraju komunicirati putem 
službenih mreža i info-to-
čaka koje namjeravaju po-
staviti u gradovima.
- Aktivnost još nije do kra-
ja definirana, ali to je smjer 
kojim želimo ići. Želimo da 
nam mladi predlažu stvari 
i ideje, a mi ćemo se za njih 
zalagati. Za one stvari koje 
su u nadležnosti Županije 
ćemo lobirati, a one koje 
su u ingerenciji gradova i 
općina, njih ćemo proslije-
diti – zaključio je Jurković.
Podsjetimo, za Jurkovićevu 
zamjenicu izabrana je Mir-
na Kovač, a ostali članovi 
Savjeta su Marko Martin-
čević, Dorotea Picig, Dario 
Car, Iva Maletić, Sonja Ce-
liščak, Sandro Matus, Ivan 
Car, Matija Peharić i Josi-
pa Hunjak.
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Unatrag godinu dana članovi Povje-
renstva bili su aktivni u svojim redov-
nim aktivnostima pa su tako brojnim 
aktivnostima obilježili Međunarodni 
dan borbe protiv nasilja nad ženama. 
U suradnji s Udrugom Hera održana 
je javna akcija u Đurđevcu u okviru 
projekta Podrška žrtvama i svjedo-
cima s ciljem osvještavanja javnosti 
o problematici nasilja nad ženama te 
dostupnosti informacija o mogućno-
sti zaštite, pomoći i podrške osoba-
ma koje doživljavaju nasilje. Nada-
lje, u suradnji s Policijskom upravom 
koprivničko-križevačkom i Udrugom 
Bolje sutra organizirali su Parlaonicu 

USUDI SE, POKRENI SE! Reci NE 
nasilju! u kojoj je na jedinstven i po-
seban način, kroz sučeljavanje sta-
vova afirmacijske i negacijske grupe, 
ukazano na problematiku i prevenciju 
nasilja nad ženama, s jasnom poru-
kom da ni jedno nasilje nema oprav-
danja i da nitko ne smije trpjeti nasilje. 
- Na istu stvar ukazali smo i akcijom 
Milijarda ustaje. Poslali smo jasnu 
poruku o neprihvatljivosti bilo kojeg 
oblika zlostavljanja i javnost pozvali 
na nultu stopu tolerancije na nasilje 
- rekla je Rupčić.
S pravobraniteljicom za ravnoprav-
nost spolova, organizirana je eduka-

tivna i interaktivna Thearto predstava 
Ravnopravnost – žena i muškarac za 
završne razrede sve tri koprivničke 
srednje škole, a predstavom se na-
stojalo osvijestiti i informirati srednjoš-
kolce o rodnoj ravnopravnosti te ih 
potaknuti na kritičko sagledavanje 

aktualne i složene društvene teme. 
Uz to, sudjelovali su u akcijama obi-
lježavanja Međunarodnog dana djece 
žrtava nasilja, Međunarodnog dana 
roditelja, Mjeseca borbe protiv ovi-
snosti te su podržali akciju za Dan 
mimoza.

Rupčić: Pozvali smo na nultu stopu tolerancije na nasilje
MEĐUNARODNI DAN BORBE PROTIV NASILJA NAD ŽENAMA

Povjerenstvo za ravnopravnost spolo-
va Koprivničko-križevačke županije na 
čelu s predsjednicom Vericom Rupčić, 
unatrag godinu dana iznimno je bilo 
aktivno u domeni humanitarnog rada 
i to kroz suradnju s Udrugom osoba s 
invaliditetom Bolje sutra, Udrugom za 
pomoć osobama s intelektualnim teš-
koćama Latice te Udrugom Maslačak.
Članovi Povjerenstva pomogli su Udruzi 
Bolje sutra pri realizaciji vodiča za uči-
telje Promjena koji je jedan od alata ko-
ji će učiteljima poslužiti kao pomoć u 
radu s djecom i mladim s teškoćama. 
- U siječnju je Agencija za obrazovanje 
uvrstila Vodič kao pomoćno nastavno 
sredstvo za sve škole u Hrvatskoj. Nakon 
što se počne koristiti, očekuje se pove-
ćanje kapaciteta odgojno-obrazovnog 

sustava za integraciju i afirmaciju osoba 
s invaliditetom te razvijanje tolerancije 
i prihvaćanja različitosti. Sve to rezul-
tat je zajedničkih napora i suradnje ci-
jele lokalne zajednice - rekla je Rupčić.
Isto tako, u okviru dobre suradnje s 
udrugama, članovi Povjerenstva odazva-
li su se pozivu i aktivno su sudjelovali 
u humanitarnoj akciji “Udruzi Masla-
čak pomozi da svoj kombi vozi”, čija 
je svrha bila prikupljanje sredstava za 
nabavu kombi vozila za prijevoz čla-
nova Udruge na poludnevni boravak 
u okviru kojeg se provode rehabilita-
cijske aktivnosti. 
U mreži brojnih suradnika, važan par-
tner Povjerenstvu je i Udruga za po-
moć osobama s intelektualnim teško-
ćama Latice.

-  I ove godine smo se s radošću odazvali 
pozivu te se uključili u njihovu huma-
nitarnu akciju “Darujte prostor Latica-
ma”. Povjerenstvo je bilo suorganiza-
tor, a Županija pokrovitelj uspješnog 
humanitarnog koncerta koji je održan 
u Koprivnici i kojim je završena huma-
nitarna akcija. Prikupljena sredstva su 
namijenjena za uređenje novog prosto-
ra u Kampusu koji će služiti za potrebe 
Udruge - kazala je Rupčić.
Podsjetimo, od listopada prošle godine 
u Povjerenstvu za ravnopravnost spo-
lova, koje vodi Rupčić, a zamjenik joj je 
Mijo Bardek, kao članice sudjeluju Ire-
na Jagarinec, Petra Rožmarić, Đurđica 
Mustaf, Tajana Šimunić i Josipa Rasi-
nec te članovi Miroslav Kovačić i Bo-
ris Sabolić.

Kroz suradnju s udrugama za tolerantnije 
društvo koje uvažava različitosti

POVJERENSTVO ZA RAVNOPRAVNOST SPOLOVA

ŽELJKO JURKOVIĆ NOVI JE PREDSJEDNIK SAVJETA MLADIH:
Važna je suradnja s vijećnicima 
i članovima ostalih savjeta za 
dobrobit mladih žitelja  
Cilj nam je ispuniti našu glavnu ulogu zbog koje jesmo tu, a to je da raspravljamo o svim 
aktima koji se donose, a koji su od interesa mladih. Važno je da ih prezentiramo mladima, 
prikupimo njihove ideje i komentare i dalje lobiramo u tom smjeru kod samog donošenja 
akata – objasnio je Jurković

Članovi Povjerenstva za ravnopravnost spolova sudjelovali su u humanitarnim akcijama za Udrugu Bolje sutra, Udrugu Latice i Udrugu Maslačak

Radni sastanak članova Povjerenstva

Željko Jurković u prošlom sazivu obnašao je dužnost zamjenika

Novi saziv Savjeta mladih ima velike planove



Ružica Špoljar iz Kopriv-
nice dobitnica je nagrade 
za životno djelo Koprivnič-
ko-križevačke županije i to 
za najviše uspjehe u radu 
i aktivan doprinos razvoju 
civilnog društva kroz pro-
svjetno-pedagoški, kultur-
ni i humanitarni rad.

Radeći nije razmišljala 
o nagrađivanju
 - Ovo najviše županijsko 
priznanje ugodno me izne-
nadilo. Već i samo sudjelo-
vanje u ostvarivanju pro-
jekata korisnih za društvo, 
meni je uvijek bila najve-
ća nagrada i zadovoljstvo – 
rekla je Špoljar i dodala da 
radeći iz ljubavi, nikada nije 
razmišljala o nekoj nagradi 
za rad i brojne aktivnosti. A 
tih je aktivnosti bilo uistinu 
mnogo poput humanitar-
nog rada i aktivnog sudje-
lovanja u Udruzi žena obo-
ljelih od raka dojke Nada, 
suradnje s Domom za sta-
rije i nemoćne u Koprivni-
ci, uspješnog vođenja Povi-
jesnog društva Koprivnica 
čak 32 godine, promocija 
knjiga, organiziranja struč-
nih ekskurzija, brojnih pre-
davanja i znanstvenih sku-
pova, promicanja kulture i 
kulturne baštine, populari-

zacije znanosti, te širenja 
tolerancije i dijaloga me-
đu ljudima i zajednicama. 
Najviše je veseli rad u Po-
vijesnom društvu Kopriv-
nica čija predsjednica po-
staje 1986. godine.
- To je moje područje i to-
me sam sklona. Otvoreni 
smo prema svim znano-
stima. U Društvu okuplja-
mo ljude koji teže novim 
saznanjima i očuvanju ba-
štine, bez obzira na vrstu 
naobrazbe. Raduje me da 
smo na našim putovanjima 
proširili dobar glas o našem 
kraju i stekli nova poznan-
stva – objasnila je.

Dodala je da se za vrijeme 
njenog mandata povećao 
broj stručnih ekskurzija u 
zemlji i inozemstvu, orga-
nizirano je više od 120 pre-
davanja eminentnih znan-
stvenika, 18 znanstvenih 
skupova, 50-ak predstav-
ljanja povijesnih knjiga i 
časopisa.

Aktivna i u mirovini
- Svjesna sam da se oko nas 
događa mnogo lošega, ali 
isto tako ima i mnogo do-
broga. Usmjerena sam pre-
ma dobrom, tako nastojim 
živjeti, a sa svojih gotovo 76 
godina i dalje pozitivno su-

djelovati u društvenom ži-
votu. Drago mi je da se to 
prepoznaje, a ovo najveće 
županijsko priznanje ne-
ka bude poticaj i drugima 
da rade na razvoju civilnog 
društva – kazala je Špoljar, 
koja je rođena 1942. godine 
u Zagrebu gdje je završila 
osnovnu školu, gimnaziju 
i tadašnju Pedagošku aka-
demiju na kojoj je studirala 
hrvatsko-srpski jezik i po-
vijest. U Koprivnicu dolazi 
1973. godine gdje u Osnov-
noj školi Antun Nemčić Go-
stovinski predaje povijest 
sve do odlaska u mirovi-
nu 2002. godine. 

Nagrada Koprivničko-križevačke župa-
nije za promicanje ljudskih prava Ma-
ra Matočec ove godine pripala je liječ-
nici Mariji Sačer iz Koprivnice koja je 
cijeli svoj život posvetila dijagnostici u 
medicini i praktički je ustrojila Klinič-
ku citologiju u koprivničkoj Općoj bol-
nici Dr. Tomislav Bardek. Uz to, članica 
je Stručnog vijeća Bolnice. Sudjeluje u 
radu Lige protiv raka Koprivničko-kri-
ževačke županije već 20 godina, a 12 go-
dina bila je njena predsjednica.
- U nastojanju da svaki pacijent ostvari 
svoja prava na zaštitu zdravlja, u sklopu 
Lige pokrenuli smo nekoliko projeka-
ta kojima smo nastojali educirati naše 
pacijente kako bi se više posvetili sebi i 
svom zdravlju – rekla je Sačer.
Objasnila je, kada se konkretno radi o 
raku, to je bolest koja zaista ugrožava 
ljudski život i protiv koje još uvijek ne-
ma pravog lijeka. 
- Dakako, bolest se liječi, no najvažni-
je je da pacijent ne zanemari svoje ti-
jelo i sam prepozna kada s njim nešto 
nije u redu. Protiv ove bolesti ne mo-
gu se boriti samo liječnici, već u pro-
ces borbe mora biti uključen cijeli su-
stav – kazala je.
Dodala je da je gotovo najveći uzrok obo-
ljenja od raka pušenje, pa je i jedan od 
projekata bila i akcija promicanja ne-
pušenja. 
- S akcijama protiv pušenja počeli smo 
u školama, jer smatramo da se educi-

rati moraju i oni najmlađi. Strašno je 
to kad u ordinaciju dođe pacijent sav 
u strahu i zabrinut nije li baš ta kvrži-
ca na njegovom tijelu zloćudni tumor, 
dok se u  isto vrijeme na njemu osjeti 
miris cigarete. Dakle, on je već danas 

udahnuo dozu otrova koja može pro-
uzročiti tumor – objasnila je i istaknula 
da edukacijom nastoje djelovati upravo 
kod ovakvih pacijenata.
Zaključila je da svatko ima pravo na 
zdravlje, stoga je edukacija najvažnija.
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Županijska skupština Koprivničko-križevačke žu-
panije donijela je odluke o dodjeli javnih priznanja, 
a one i ove godine idu u prave ruke zaslužnih žite-
lja naše županije. Na prijedlog Odbora za dodjelu 
javnih priznanja Koprivničko-križevačke županije, 
nagrada za životno djelo pripala je Ružici Špoljar 
iz Koprivnice, a ona za promicanje ljudskih pra-
va Mara Matočec liječnici Mariji Sačer, također iz 
Koprivnice. S druge strane, nagrada za doprinos 
ugledu i promociji Koprivničko-križevačke župa-
nije ove godine dodijeljena je liječniku Miji Barde-
ku iz Koprivnice i poduzeću Hedona iz Križevaca. 
Nagrada za iznimno postignuće u protekloj godi-

ni odlazi u ruke mladog sportaša, Koprivničanca 
Leona Zelenka, a dodijeljena je i tvrtki Podravka. 
Zahvalnice će biti uručene Dobrovoljnom vatroga-
snom društvu Virje, Dobrovoljnom vatrogasnom 
društvu Novigrad Podravski, Gimnaziji Fran Ga-
lović, Udruzi za pomoć osobama s intelektualnim 
teškoćama Latice i Ozrenu Bizeku iz Peteranca. 
Plakete župana Koprivničko-križevačke županije 
zaslužili su Josip Šikić iz Križevaca, Tatjana Me-
đimorec iz Drnja i Vjekoslav Flamaceta iz Đurđev-
ca. Nagrade će ovogodišnjim laureatima, kao što 
je to i običaj, biti uručene na svečanoj sjednici u 
povodu Dana Koprivničko-križevačke županije.

Županijske nagrade i ove godine 
idu u prave ruke zaslužnih žitelja 

NAGRADA MARA MATOČEC PRIPALA LIJEČNICI MARIJI SAČER: 

Edukacija je važna, jer svaki 
čovjek ima pravo na zdravlje

RUŽICI ŠPOLJAR NAGRADA ZA ŽIVOTNO DJELO: 

Neka ovo priznanje bude 
poticaj drugima da rade na 
razvoju civilnog društva
Već i samo 
sudjelovanje u 
ostvarivanju 
projekata korisnih 
za društvo, meni 
je uvijek bila 
najveća nagrada i 
zadovoljstvo – rekla 
je Špoljar

Ružica Špoljar u Osnovnoj školi Antun Nemčić Gostovinski predavala je povijest

Dr. Marija Sačer praktički je ustrojila Kliničku citologiju u koprivničkoj Bolnici

Leon Zelenko jedan je od nagrađenih



Prošlo je godinu dana ot-
kako je švicarsko-norveš-
ka Bauwerk Boen grupa-
cija, kao jedan od najvećih 
europskih proizvođača dr-
venih podova, preuzela lo-
kalnu tvrtku u Đurđevcu te 
započela s poslovanjem u 
Hrvatskoj. Toj multinaci-
onalnoj i multikulturalnoj 
grupi koja zapošljava više 
od 2000 zaposlenika diljem 
svijeta, osim profitabilnog 
poslovanja, kažu nam u toj 
tvrtci, osnovni ciljevi su po-
štivanje svakog zaposleni-
ka, uvažavanje lokalnih za-
kona i propisa, promicanje 
svijesti o zaštiti okoliša te 
pozitivan utjecaj na lokal-
nu zajednicu. Robne marke 
Bauwerk i Boen poznate su 
po cijelom svijetu pa se tako 
proizvodi vrhunske kvali-
tete iz Đurđevca već distri-
buiraju diljem svijeta.

Udvostručili broj 
zaposlenih
U samo godinu dana, Ba-
uwerk Boen je više nego 
udvostručio broj zaposle-
nih u Hrvatskoj, premašivši 
broj od 270 radnika, od ko-
jih su gotovo polovica žene. 
Također, kako bi se sagradi-
la najmodernija tvornica u 
Europi, Bauwerk Boen već 
je izvršio prvu fazu investi-
cije u Đurđevcu u iznosu 13 
milijuna eura. To uključuje 
opremu visoke tehnologije, 
kao što su: najmodernija pi-
lana, moćni strojevi za spa-
janje i prešanje parketa, vi-
soko učinkovita kotlovnica 
te sva potrebna infrastruk-
tura za radnike.

Konkurentni uvjeti za 
kupnju hrasta
- Jedan od ključnih razloga 
takve značajne strane inve-
sticije jesu kvalitetni zaposle-
nici s obzirom na dugogodiš-
nju tradiciju drvne industrije 
u Hrvatskoj. Također, ključ-
ni razlog ulaganja je kvalite-
tan i povoljan izvor sirovi-
na, tj. trupaca hrasta. Stoga 
su konkurentni uvjeti za kup-
nju hrasta iz kvota Hrvat-
skih šuma jedan od glavnih 
razloga ulaganja – rekao je 
izvršni direktor Bauwerk Bo-Bauwerk Bo-

en grupe Christian Koch.
Bauwerk Boen također raz-
matra i drugu fazu ulaganja, 
kojom bi se dodatno udvo-
stručili već sagrađeni novi 
proizvodni kapaciteti u Đur-
đevcu, a što će ovisiti o uvje-
tima nabave trupaca iz kvota 
Hrvatskih šuma. 
- Očito je da bi takva dodat-
na ulaganja omogućila dodat-
no zapošljavanje radnika iz 
Đurđevca i okolice. Stoga je 
Bauwerk Boen jasna pozitiv-
na "iznimka" stvarnih stranih 
izravnih ulaganja u Hrvatsku, 

te s pravom očekuje prikla-
dan tretman Hrvatskih šu-
ma u pogledu volumena kvo-
te trupaca hrasta – izjavio je 
Igor Benaković, generalni di-
rektor za Hrvatsku.
 
U svibnju  
svečano otvorenje
Kakvo je značenje ovakvih 
ulaganja za podravsko-pri-
gorski kraj, jasno je istaknuo i 
koprivničko-križevački župan 
Darko Koren za posjeta tvor-
nici  u Đurđevcu, istaknuvši 
važnost zapošljavanja u okvi-
ru ulaganja u proizvodnju.
- Mnogi će Podravci ovdje 
pronaći svoje radno mjesto, 
a ova  investicija dokaz je 
zdrave i pozitivne poduzet-
ničke klime u Županiji – re-
kao je župan te zaključio kako 
će ovakav projekt pridonijeti 
revitalizaciji kraja i promije-
niti trendove na bolje.
Približavajući se konačnim 
radovima u prvoj fazi inve-
sticije, Bauwerk Boen će u 
svibnju organizirati i sveča-
no otvaranje lokacije u Đur-
đevcu.
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INVESTICIJSKA ULAGANJA: PRVA GODINA BAUWERK BOENA U HRVATSKOJ

U tvornicu u Đurđevcu 
uložili 13 milijuna eura
U samo godinu dana, Bauwerk Boen je više nego udvostručio broj zaposlenih u Hrvatskoj, 
premašivši broj od 270 radnika, od kojih su gotovo polovica žene. Također, kako bi 
se sagradila najmodernija tvornica u Europi, Bauwerk Boen već je izvršio prvu fazu 
investicije u Đurđevcu u iznosu 13 milijuna eura

Glavni menadžment Bauwerk Boena: 
Igor Benaković, Christian Koch, Tomislav Mirović

Suvremeni proizvodni pogon Bauwerk Boena u Đurđevcu

Na području Koprivničko-
križevačke županije aktivno 
je pet Lokalnih akcijskih gru-
pa i to LAG Podravina, LAG 
Prigorje, LAG Prizag, LAG 
Izvor i LAG Mura-Drava. U 
ovoj godini objavljivat će na-
tječaje u iznosu 2,1 milijun 
eura koji će biti namijenjeni 
poljoprivrednicima, udruga-
ma i jedinicama lokalne sa-
mouprave za sufinanciranje 
projekata iz područja rural-
nog razvoja. Veliku podršku 
u povlačenju europskih sred-
stava pruža im i PORA Ra-
zvojna agencija Podravine i 
Prigorja.

Koordinacija u suradnji s 
PORA-om
- Kontinuirano surađujemo 
s našim LAG-ovima, održa-
vamo koordinacije te stvara-
mo optimalne uvjete za ko-
rištenje svega što nam je na 
raspolaganju u europskim 
fondovima. Zajedno ćemo 
udružiti snage, a upravo ta-
kvom sinergijom, partner-

stvom i suradnjom možemo 
napraviti pozitivan iskorak 
prema većoj iskorištenosti 
sredstava iz europskih fon-
dova – rekla je Melita Bir-
čić, ravnateljica PORA-e, 
prilikom potpisivanja spo-
razuma o suradnji s LAG-
om Podravina.
Upravo taj LAG okuplja 15 
općina istočnog dijela Ko-
privničko-križevačke župa-
nije i Grad Đurđevac.

Individualne konzultacije
- Sve više korisnika zainte-
resirano je za individualne 
konzultacije kako bi dobili 

konkretne informacije. Tre-
nutno imamo 120 članova, 
no konzultacije i savjetova-
nja su besplatna za sve kori-
snike s područje LAG-a pa i 
šire. Budući da LAG u ovoj 
godini počinje s raspisiva-
njem natječaja te i sam do-
djeljuje potpore, odradit će 
se i niz radionica kako bi se 
potencijalne prijavitelje što 
bolje informiralo – objasnila 
je Mihaela Lončar, voditelji-
ca LAG-a Podravina. 
Dodala je da su prošle go-
dine potpisali ugovor o do-
djeli sredstava s Agencijom 
za plaćanja u poljoprivredi, 

ribarstvu i ruralnom razvo-
ju čime su dobili mogućnost 
povlačenja gotovo osam mi-
lijuna kuna za razdoblje od 
2014. do 2020. godine. 

Raspisani prvi natječaji
Tijekom ožujka, ističe, raspi-
sali su i prvi natječaj za pot-
poru razvoja malih poljopri-
vrednih gospodarstava. 
- Ostale tipove operacija koji 
će se ovim sredstvima finan-
cirati odnose se na moderni-
zaciju poljoprivrede, potpore 
mladim poljoprivrednicima, 
potpore za obnovljive izvo-
re energije, zatim ulaganje u 
poboljšanje lokalnih temelj-
nih usluga za ruralno stanov-
ništvo, ulaganje u tematske 
staze, vidikovce i ostalu ma-
nju šumsku infrastrukturu. 
Ostatak sredstava je nami-
jenjen za poslovanje ureda 
LAG-a i projekte suradnje či-
ja će tematika biti vezana za 
kulturnu baštinu i certificira-
nja poljoprivrednih proizvo-
da – kazala je Lončar.

Sve više korisnika želi 
individualne konzultacije

LAG-OVI OVE GODINE DODJELJUJU VIŠE OD 2,1 MILIJUN EURA

Početkom ožujka na inicijativu PORA-e održan je i radni sastanak s pred-
stavnicima svih LAG-ova kako bi razmijenili aktualne informacije iz područ-
ja ruralnog razvoja i LEADER pristupa.
- Radi se o projektu povezivanja LAG-ova u okviru Alpe-Jadran saveza ko-
je jednim dijelom financira i Koprivničko-križevačka županija s kojom ima-
mo odličnu suradnju i partnerski odnos – istaknula je Mihaela Lončar, vodi-
teljica LAG-a Podravina.

Povezivanje LAG-ova u 
okviru Alpe-Jadran saveza

LAG-ovi pripremaju radionice kako bi se potencijalne prijavitelje što bolje informiralo
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Melita Birčić, ravnateljica PORA-e, istaknula je da su 
prošle godine počeli s provedbom prvog od ukupno pet 
odobrenih projekata čija je vrijednost osam milijuna ku-
na. Radi se, kaže, o programima prekogranične surad-
nje Mađarska-Hrvatska. Jedan od njih je projekt AGRIS-
HORT usmjeren na razvoj kratkih opskrbnih lanaca u 
poljoprivredi kojima se želi omogućiti direktan plasman 
poljoprivrednih proizvoda od proizvođača prema kupcima. 
Tu je i projekt EN-EFF kojem je cilj pridonijeti osposoblja-
vanju i strukovnom obrazovanju kroz razvoj zajedničkih 
programa implementacije principa gotovo nulte energije 
u visokogradnji. Zatim, projekt JOLLIZ! povezuje Osnov-
nu školu iz Legrada i Osnovnu školu iz Zakanya koje će, 
osim organizacije zajedničkih događanja, izraditi zajed-
nički nastavni program iz kulture, povijesti i rijeke Dra-

ve, a koji će putem interaktivne e-learning platforme biti 
dostupan svim školama u pograničnom području. Nada-
lje, još jedan projekt koji se tiče obrazovanja je projekt 
CHEC kojeg zajednički provode Gimnazija “Fran Ga-
lović” iz Koprivnice, Gimnazija iz Csurga i Umjetnička 
škola iz Nagybajoma, a osim suradnje u području zna-
nosti, sporta, plesa i glazbe, organizirat će se zajednič-
ki susreti, videokonferencije, natjecanja i događanja. I 
naposljetku, tu je i projekt VEC Sharing kojeg provodi 
Obrtnička škola Koprivnica sa Srednjom obrtničkom i 
tehničkom školom iz Csurga i Nagybajoma te Srednjom 
školom Stjepana Sulimanca iz Pitomače i PORA-om, a 
cilj je unaprijediti znanje i vještine učenika i profesora te 
razmjena znanja za zanimanja: zavarivač, kuhar, pekar, 
slastičar i poljoprivrednik. 

Velik naglasak je na obrazovanju
PROJEKTI PREKOGRANIČNE SURADNJE MAĐARSKA-HRVATSKA

Među brojnim programima kojima se PORA bavi, za ista-
knuti je onaj tehničke pomoći Ministarstvu regionalnog ra-
zvoja i fondova Europske unije.  
- U godinu dana uspješno smo pripremili 17 projekata uku-
pne vrijednosti 50,8 milijuna kuna te pružili stručnu i savje-
todavnu pomoć za šest projekata ukupne vrijednosti 25,8 
milijuna kuna - rekla je Melita Birčić, ravnateljica PORA-e.
Dodala je da su projektni prijedlozi pripremljeni u suradnji s 
partnerima, odnosno korisnicima i to Koprivničko-križevač-
kom županijom, gradovima, općinama, institucijama, os-
novnim i srednjim školama, a usmjereni su na širok spek-
tar potreba javnog i civilnog sektora. 
To su primjerice, objašnjava, adaptacije društvenih domova 

u Đurđevcu, Novigradu Podravskom i Koprivničkom Ivan-
cu, očuvanje prirodne baštine na Šoderici, osiguravanje 
pomoćnika u nastavi, zapošljavanje nezaposlenih žena, 
osiguravanje besplatne prehrane za učenika, adaptacija 
Centra za kulturu u Đurđevcu, očuvanje i promocija kultur-
ne baštine u funkciji turizma u Đurđevcu, Koprivničkim Bre-
gima i Koprivničkom Ivancu i mnogi drugi.
S druge strane, objašnjava, savjetodavnu i stručnu po-
moć pružili su na nekoliko projekata iz domene energetske 
učinkovitosti i ruralnog razvoja i to, primjerice, za Osnovnu 
školu “Vladimir Nazor”, Dječji vrtić “Fijolica”, zatim za rekon-
strukciju nerazvrstanih cesta na području Novigrada Po-
dravskog i za uređenje cestovno-pješačkog mosta u Drnju.

Pripremili 17 projekata vrijednih 50,8 
milijuna kuna i pružili pomoć za šest 
projekata vrijednih 25,8 milijuna kuna 

TEHNIČKA POMOĆ MINISTARSTVU REGIONALNOG RAZVOJA I FONDOVA EU

PORA STVARA PREDUVJETE ZA UPRAVLJANJE RAZVOJEM U KOPRIVNIČKO-KRIŽEVAČKOJ ŽUPANIJI

Birčić: Ohrabrili smo brojne dionike 
da krenu u pripremu projekata i 
povuku sredstva iz europskih fondova
Kada promatramo razdoblje od ulaska 
Hrvatske u Europsku uniju, kada su sredstva 
iz europskih fondova postala dostupna 
gospodarskom, civilnom i javnom sektoru u 
značajnijim iznosima, Koprivničko-križevačka 
županija ostvarila je velik napredak – ističe 
Melita Birčić, ravnateljica PORA-e 
Stvaranje preduvjeta za 
kvalitetno upravljanje ra-
zvojem u Koprivničko-kri-
ževačkoj županiji misija 
je kojom su se i u prošloj 
godini vodili u PORA-i Ra-
zvojnoj agenciji Podravine 
i Prigorja.  
Na čelu  ustanove  je Me-
lita Birčić koja je pojasni-
la kakvi su trendovi u na-
šem podneblju  kada su 
u pitanju europska sred-
stva, na koji su se način po-
dizali kapaciteti korištenja 
sredstava europskih fon-
dova  svih potencijalnih 
korisnika, ali i koji su to 
projekti s kojima se jačala 
pozitivna poduzetnička i 
ulagačka klima. 

- Kada promatramo raz-
doblje od ulaska Hrvatske 
u Europsku uniju, kad su 
sredstva iz europskih fon-
dova postala dostupna gos-
podarskom, civilnom i jav-
nom sektoru u značajnijim 
iznosima, naša županija 
ostvarila je velik napre-
dak - rekla je Birčić.  
Dodala je da je PORA pre-
poznala trenutak te je sred-
stva iz europskih fondova 
počela koristiti još u pret-
pristupnom razdoblju. 
- Do sada je PORA u su-
radnji s partnerima pripre-
mila ukupno 78 projeka-
ta sveukupne vrijednosti 
248,4 milijuna kuna. Osim 
pripreme projekata, aktiv-

stručne i savjetodavne po-
drške o čemu govori i či-
njenica  da provodimo 
ukupno 45 projekata sve-
ukupne vrijednosti 111,5 
milijuna kuna - objasnila 
je Birčić.  
Jedna od značajnih ak-
tivnosti  PORA-e  je, ka-
že,  i  prijenos  steče-
nog  znanja i iskustva u 
pripremi i provedbi pro-
jekata drugim dionicima 
u županiji.  
- Organizirali smo brojne 
edukacije za gradove i op-
ćine, županijske ustanove, 
poduzetnike i udruge ka-
ko bismo im prenijeli svoje 
znanje, ali ih i ohrabrili da 
i sami krenu u pripremu 
projekata za financiranje iz 
europskih fondova. Pritom 
su uvijek imali i imaju na 

raspolaganju našu stručnu 
i savjetodavnu pomoć i u 
pripremi i u provedbi pro-
jekata – naglasila je. 
Napomenula je, kada se 
govori o korištenju sred-
stava iz fondova Europske 
unije, moramo biti svje-
sni činjenice da se radi o 
procesu i da rezultati ni-
su vidljivi odmah. 
- Suradnja i partnerstvo 
svih dionika ključan su 
element u uspješnom 
kandidiranju europskih 
projekata, a time i povla-
čenju bespovratnih europ-
skih sredstava. Ako se radi 
kontinuirano na planira-
nju novih projekata, pri-
premi projektno-tehničke 
dokumentacije,  rezultati 
ne mogu izostati – kaza-
la je Birčić. 

ni smo  i u njihovoj pro-
vedbi u svojstvu  nosite-
lja, partnera u projektu ili 

Melita Birčić, ravnateljica PORA-e

...cilj je unaprijediti znanje i vještine učenika i profesora te razmjena znanja za razna zanimanja

Projekt VEC Sharing provodi Obrtnička škola Koprivnica sa Srednjom obrtničkom i tehničkom školom 
iz Csurga i Nagybajoma te Srednjom školom Stjepana Sulimanca iz Pitomače i PORA-om...
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Osim u prometnu infrastrukturu, jedi-
nice lokalne samouprave ostvarile su 
iznimna ulaganja u projekte obnove 
društvenih domova, škola, zdravstve-
nih ambulanti i okoliša.
Tako je, primjerice, prošle godine sve-
čano otvoren energetski obnovljen 
Društveni dom u Velikom Pogancu.
Darko Koren, koprivničko-križevački 
župan, prilikom svečanog otvorenja 
čestitao je mještanima na novom pro-
storu za društvene aktivnosti te ista-
knuo  dosadašnju odličnu suradnju s 
općinskim vodstvom glede ostvariva-
nja brojnih projekata na dobrobit žite-
lja općine, ali i cijele županije.
Danimir Kolman, načelnik Općine Ra-
sinja, tada je naglasio da je na teme-
ljima starog ruševnog doma nikla je 
nova proširena zgrada s većom sa-
lom, novom kuhinjom i sanitarnim pro-
storijama.

- Dom je dobio toplinsku izolaciju i PVC 
stolariju, a za sada je najveći druš-
tveni dom u općini Rasinja – kazao 
je Kolman.
Protekle godine radilo se i u drugim di-
jelovima županije pa je tako primjerice 

u Koprivničkim Bregima uređen park 
u centru naselju, a u Podravskim Se-
svetama cikloturističko odmorište. U 
Ferdinandovcu je zamijenjeno krovi-
šte na zgradi ambulante, a u Velikom 
Pogancu energetski je obnovljen Druš-

tveni dom. Uz to, obnovljena su galeri-
je u Molvama i Batinskoj dok je u Virju 
adaptiran Društveni dom, u Legradu 
Vatrogasni dom, a na Društevnom do-
mu u Kloštru Podravskom ugrađena 
je vanjska stolarija.

Obnovljeni i brojni društveni objekti

JEDINICE LOKALNE SAMOUPRAVE OSTVARILE PROJEKTE VRIJEDNE UKUPNO 29 MILIJUNA KUNA 
Revitalizacijom nerazvrstanih cesta do 
ravnomjernog razvoja svih dijelova Županije   
Svaku cestu možemo promatrati kao prozor, odnosno kao put u svijet, a danas i ove 
modernizirane ceste ljudima omogućuju jedan kvalitetan izlaz u svijet – rekao je Franjo 
Poljak, načelnik Općine Sveti Petar Orehovec
U posljednjih godinu dana 
realizirani su brojni projekti 
jedinica lokalne samoupra-
ve, a najveći naglasak bio je 
na modernizaciji nerazvr-
stanih cesta. Na realizaciju 
svih projekata utrošeno je 
gotovo 29 milijuna kuna.
Tako je primjerice Općina 
Sveti Petar Orehovec rea-
lizirala projekt asfaltiranja 
nerazvrstanih cesta u mje-
stima Rovci, Zamladinec, 
Sveti Petar Orehovec, Gor-
nji Fodrovec i Ferežani vri-
jedan gotovo 460.000 kuna.
- To su sve nerazvrstane ce-
ste u naseljima koje su u in-
gerenciji Općine. Svaku ce-
stu možemo promatrati kao 

prozor, odnosno kao put u 
svijet, a danas i ove moder-
nizirane ceste ljudima omo-
gućuju jedan kvalitetan izlaz 
u svijet – rekao je Franjo Po-
ljak, načelnik Općine Sveti 
Petar Orehovec.
Dodao je da su dosadašnje 
makadamske dionice zami-
jenjene asfaltiranim cesta-
ma i napokon su i ti odvojci 
u naseljima dobili standard 
povezanosti kao što to i pri-
liči u današnje vrijeme. 
- Ovo je pozitivan projekt, 
ali to je nešto na čemu ra-
dimo svake godine. Imamo 
37 naselja u kojima još uvi-
jek ima makadamskih od-
vojaka i trudimo se rješavati 

dio po dio i na kraju dovesti 
asfalt do svake kuće – obja-
snio je Poljak.
No, ova Općina nije jedina u 
kojoj se prošle godine radilo 
na ovom problemu. Naime, 
modernizirane su i nerazvr-
stane ceste u ingerenciji op-
ćina Gornja Rijeka, Rasinja, 
Sokolovac, Peteranec, Đe-
lekovec, Sveti Ivan Žabno.

Velik naglasak na  
prometnoj infrastrukturi
Kad se govori o uređenju 
prometne infrastruktu-
re izgrađeni su i obnovlje-
ni nogostupi na Trgu kra-
lja Tomislava u Podravskim 
Sesvetama, zatim u Kopriv-

ničkim Bregima izgrađeno 
je parkiralište i nogostup uz 
groblje te je uređeno auto-
busno stajalište u Jeduševcu. 
U naselju Duga Rijeka, koje 
se nalazi u sklopu Oćine Ra-
sinja, izgrađeno je parkira-
lište uz groblje, a izgrađen 
je i magistralni cjevovod na 
tom području te crpna sta-
nica Radeljevo Selo i vodo-
sprema Duga Rijeka. 
Modernizirana je i župa-
nijska cesta između Tr-
novca Sokolovačkog i La-
dislava Sokolovačkog dok 
je u Molvama nabavljena 
led javna rasvjeta, izgrađe-
na je kabelska javna rasvjeta 
u Ulici Medvrti te su asfal-

tirane Ulica Ključeci, Ulica 
Petra Preradovića te Ulica 
Mihovila Pavleka Miškine. 
Nadalje, u Komatnici je na-
pravljen vodovod, dok je u 
Novigradu Podravskom mo-
dernizirana javna rasvjeta, 
a u Virju je obnovljen dio 
nogostupa u Ulici Mitrovi-
ca i Ulici Miholjanska. Proš-
le godine radilo se i na po-
dručju Općine Koprivnički 
Ivanec gdje je uređeno par-
kiralište uz groblje te pje-
šačko-biciklistička staza. 
U Drnju su pak asfaltirani 
prilazna cesta i parkiralište 
kod groblja dok je u Svetom 
Ivanu Žabnu rekonstruira-
na javna rasvjeta, napravljen 
vodovod i kanalizacija. Pje-

šačka staza izgrađena je u 
Hlebinama, a servisna staza 
u Guščerovcu. U Đurđevcu 

su izgrađeni kružni tokovi, 
a u Križevcima modernizi-
rane Istarska ulica i Bogo-

vićeva ulica dok je u Goli u 
Dravskoj izgrađen nogostup 
i oborinska odvodnja.

Ljubić i Felak otvorili su moderniziranu županijsku cestu Trnovac Sokolovački - Ladislav Sokolovački

Uređene su nerazvrstane ceste na području općina Sveti Petar Orehovec, Gornja Rijeka, Rasinja, Sokolovac, Peteranec, Đelekovec, Sveti Ivan Žabno

Energetski obnovljena zgrada Društvenog doma u Velikom Pogancu
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spravama, predstoji tehnič-
ki pregled i svečano otvo-
renje.
- Dječje igralište sadrži 
sprave važne za razvoj mo-
torike kod djece, a osim za 
igru djece, park Eko-zona 
bit će i izvrsna prilika za 
opuštanje i druženje svih 
mještana – naglasila je Šte-
fica Sirutka, načelnica Op-
ćine Đelekovec.

Uskoro završen  
vrtić u Sokolovcu
Gradnja dječjeg vrtića u So-
kolovcu počela je prošle go-
dine u travnju, a u tijeku je 
završetak druge faze rado-
va. Vlado Bakšaj, načelnik 

Općine Sokolovac, vjeru-
je da bi već iduće godine 
objekt mogao biti stavljen 
u funkciju.
- Planiramo dvije grupe po 

20 vrtićanaca te za početak 
jednu jasličku grupu od 10 
mališana, a po potrebi se 
one mogu i proširiti. Zapo-
slit ćemo sigurno dvije od-

gojiteljice, kuhare i sprema-
čice, dakle pet-šest osoba 
koje će imati odlične uvjete 
za rad – objasnio je Bakšaj.
Dodao je da je investicija 
vrijedna pet milijuna kuna 
te da im predstoje još dvije 
faze radova.
- Ove godine provest će-
mo treću fazu koja podra-
zumijeva priključivanje pli-
na, vode, struje, rješavanje 
grijanja, postavljanje parke-
ta i pločica, a nakon toga 
slijedi četvrta faza, odno-
sno unutarnje opremanje 
objekta i uređenje okoliša 
što će se izvoditi iduće go-
dine – napomenuo je Bak-
šaj.

Podizanje kvalitete života 
mladih obitelji u općina-
ma te omogućavanje dje-
ci da imaju djetinjstvo is-
punjeno igrom i radošću, 
jedna je od temeljnih zada-
ća Koprivničko-križevačke 
županije. Stoga je ulaganje 
u najmlađe žitelje ujedno i 
ulaganje u bolje demograf-
ske pokazatelje. U posljed-
njih godinu dana realizirano 
je i pripremljeno nekoliko 
projekata jedinica lokalne 
samouprave koje je finan-
cijski podržala i Županija. 
To je projekt gradnje nove 
kotlovnice u zgradi Dječjeg 
vrtića u Ferdinandovcu ko-
ji je vrijedan 69.000 kuna. 
Uz to, tu je i projekt grad-

nje dječjeg vrtića u Kloštru 
Podravskom ukupne vrijed-
nosti 1,6 milijuna kuna ko-
jeg sufinancira Ministarstvo 
regionalnog razvoja i fondo-
va Europske unije s 859.000 
kuna. Nadalje, Županija se 
uključila i u sufinanciranje 
dječjeg igrališta u Budanče-
vici vrijednog nešto više od 
670.000 kuna kojeg je Mini-
starstvo regionalnog razvoja 
i fondova Europske unije po-
držalo s 300.000 kuna. Isto 
tako, Županija je podržala i 
drugu fazu radova gradnje 
dječjeg vrtića s jaslicama u 
Sokolovcu, koja je vrijedna 
nešto više od 847.000 kuna. 
Jedan od projekata je i ure-
đenje parka i gradnja dječ-

jeg igrališta Eko-zona u Đele-
kovcu vrijedan milijun kuna, 
kojeg je Ministarstvo regio-
nalnog razvoja i fondova 
Europske unije podržalo sa 
715.000 kuna.

Otvorili vrijedno 
igralište u Budančevici
Tako su u sklopu proslave 
Dana općine Kloštar Podrav-
ski Darko Koren, koprivnič-
ko-križevački župan, njegov 
zamjenik Darko Sobota i Si-
niša Pavlović, načelnik Op-
ćine, otvorili moderno dječ-
je igralište u Budančevici u 
sklopu Igraonice Lina.
- Otvorenje Igraonice je prije 
četiri godine uz Općinu po-
držala i Županija, a zbog in-

teresa mještana počeli smo 
s realizacijom projekta dječ-
jeg igrališta – rekao je Pavlo-
vić i zahvalio svima koji su 
sudjelovali u njemu. Ujedno 
je najavio kako Općinu ove 
godine očekuje i otvorenje 
Dječjeg vrtića.
Župan Koren je istaknuo ka-
ko ih dječje veselje potiče na 
optimizam i ustrajnost u sve-
mu onome što čine za za-
jednicu.
- Ovo je naš zajednički rezul-
tat koji će ostati u naslijeđe 
našoj djeci te čestitam svima 
na doprinosu ovom važnom 

projektu – kazao je Koren.
Napomenuo je da Igraonica 
trenutačno broji 100-tinjak 
polaznika te kako je igralište 
prilagođeno potrebama dje-
ce od jasličkog uzrasta pa sve 
do školaraca, a sadrži brojne 
sprave poput klackalica, to-
bogana, sajle, vrtuljka, kući-
ca za igru i sličnog.

Eko-zona u Đelekovcu  
za igru i opuštanje  
Što se tiče Eko-zone u Đe-
lekovcu, igralište je uređe-
no i opremljeno vrhunskim 

PODIZANJE KVALITETE ŽIVOTA MLADIH OBITELJI U OPĆINAMA ULAGANJEM U BROJNE VRTIĆE I DJEČJA IGRALIŠTA

Ulaganje u sretno djetinjstvo, ulaganje 
je u bolje demografske pokazatelje
Koprivničko-križevačka županija financijski je podržala gradnju nove kotlovnice u zgradi 
Dječjeg vrtića u Ferdinandovcu, zatim Dječjeg vrtića u Kloštru Podravskom, dječjeg 
igrališta u Budančevici, Dječjeg vrtića s jaslicama u Sokolovcu te uređenje parka i dječjeg 
igrališta Eko-zona u Đelekovcu

Cilj je omogućiti djeci djetinjstvo ispunjeno igrom i radošću

Eko-zona u Đelekovcu opremljena je vrhunskim spravama Dječje igralište u Budančevici vrijedno je nešto više od 670.000 kuna 

Župan Koren je 
istaknuo kako ih 
dječje veselje potiče 
na optimizam i 
ustrajnost u svemu 
onome što čine za 
zajednicu 
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Krešimir Matijašić, načelnik 
Općine, prilikom svečanog 
otvorenja nije krio zadovolj-
stvo ovim uspješnim projek-
tom pri čemu ga je nazvao 
ponosom sela, Općine i Žu-
panije te dometnuo da mu je 
bila čast što je sudjelovao u 
gradnji ove škole.

Škola u Molvama dobila 
je knjižnicu
Značajno ulaganje u prošloj 
godini, koje su s nestrplje-
njem dočekali njegovi novi 
korisnici, je prostor knjižnice 
u Osnovnoj školi Molve. Pro-
jekt je nakon 12 godina ugle-
dao svjetlo dana i predan je 
na korištenje učenicima Škole 
dok će ga tri sata tjedno mo-
ći koristiti i vanjski korisni-
ci. Ukupna vrijednost inve-

sticije je milijun kuna od čega 
je 750.000 kuna osigurano iz 
europskih sredstava. 
- Otvaranjem ovog prostora 
Škola je vrjednija, bogatija, a 
boravak u njoj korisniji. Mate-

rijalno je ono što zasljepljuje 
i omamljuje, a duhovno bo-
gatstvo je ono što svatko no-
si u sebi, možemo ga dariva-
ti ili pak zadržati – naglasio 
je ravnatelj Ivan Jaković, do-

davši kako će upravo zahva-
ljujući novoj knjižnici njegovi 
učenici, ali i brojni Molvar-
ci, imati priliku duhovno se 
bogatiti. 
Na novim prostorima ravna-
telju je čestitao Zdravko Ivan-
čan, načelnik Općine, koji je 
zahvalio Županiji što je pre-
poznala važnost projekta i 
prijavila ga na natječaj Mi-
nistarstva regionalnog razvo-
ja i fondova Europske unije. 
Opremanje knjižnice odrađe-
no je u suradnji s Općinom u 
što je uloženo 250.000 kuna, 
a s ovom suradnjom zadovo-
ljan je i Jaković. 
Projekt je obuhvatio dograd-
nju knjižnice i zbornice te re-
konstrukciju postojeće kotlov-
nice uz nadogradnju kata gdje 
se nalazi spremište. 

U posljednjih godinu dana 
realizirane su tri velike in-
vesticije Koprivničko-križe-
vačke županije u obrazova-
nje – završena je dogradnja 
Područne škole „Fran Galo-
vić“ Peteranec, Osnovne škole 
Sveti Petar Orehovec i Osnov-
ne škole Molve, koja je dobi-
la knjižnicu.

Dogradnja škole  
u Peterancu
Tako su mali Peterančani pr-
vi dan nove školske godine 
započeli u novoj dograđe-
noj školi.
- Nova škola jako je cool. Svi-
đa mi se učionica i cijela škola 
je lijepa. Veselim se nastavi - 
rekao je Sven Blažek, učenik 
drugog razreda.
Novim prostorom oduševlje-
na je i njegova učiteljica Snje-
žana Prvčić.
- Prostorije su krasne, lije-

po su opremljene i moder-
ne. Očekujemo uspješniju 
nastavu i bolje ocjene jer će 
učenici biti zadovoljniji. Ve-
seli su, vedri i začuđeni prije 
svega – kazala je.
Dogradnju Područne ško-
le “Fran Galović” Petera-
nec za jedničkim su snaga-
ma finan cirali Ministarstvo 

regionalnog razvoja i fon-
dova EU, Županija i Opći-
na Pe teranec. Projekt je vri-
jedan 2,3 milijuna kuna, pri 
čemu je Općina sufinanci-
rala inve sticiju sa 750.000 
kuna, a Žu panija je dodat-
no osigurala i sav po treban 
namještaj i kuhinjsku opre-
mu, za što je utrošeno nešto 

više od 160.000 kuna.
- Spremnost Općine u sufi-
nanciranju bila je važan razlog 
za ulazak u ovu investiciju, a 
tu je i stanje objekta te uvje-
ti u kojima su učitelji dosad 
radili, a učenici učili – rekao 
je Darko Koren, koprivničko-
križevački župan. 
Investicija dogradnje obuhva-
tila je dogradnju dviju učio-
nica, kuhinje i blagovaonice, 
obnovu sanitarnog čvora, 
dvorane te izvedbu komplet-
ne toplinske ovojnice zgrade, 
a obnovljene su i električne 
instalacije, čime je objekt svr-
stan u energetski razred B.
- Stara škola postala je pre-
mala za naših 60-ak učenika, 
a ovime smo osigurali i uvje-
te za jednosmjensku nastavu 
te u novoj školi spremni če-
kamo kurikularnu reformu 
– istaknuo je ravnatelj Ivan 
Pikivača.

POBOLJŠANI UVJETI ZA RAD U ŠKOLAMA U PETERANCU, SVETOM PETRU OREHOVCU I MOLVAMA 

Sven Blažek: Nova škola jako je cool i lijepa, 
sviđa mi se učionica i uživam u nastavi
Suradnjom i zajedničkim snagama općina i Koprivničko-križevačke županije dograđene su 
Područna škola „Fran Galović“ Peteranec, Osnovna škola Sveti Petar Orehovec i Osnovna 
škola Molve koja je dobila knjižnicu

Investicija je bila vrijedna četiri milijuna kuna

Molvarcima nova knjižnica i zbornica

Početkom školske godine svečano je otvoren i dograđeni dio školske zgrade 
Osnovne škole Sveti Petar Orehovec koja je nakon opsežnih radova moder-
nizirana i opremljena novim pomagalima. Ovim zahvatom u potpunosti su rije-
šeni problemi s klizištem i rušenjem dijela zgrade, zbog čega se taj dio morao 
zatvoriti za korištenje. Županija se odmah uključila u rješavanje nastale situ-
acije. Srušen je stari dio školske zgrade te je sagrađen novi s dvije učionice, 
sanitarnim čvorovima, novom kotlovnicom te toplinskom izolacijom. 
- Naš je zadatak djeci omogućiti osnovne uvjete za obrazovanje, a unatoč za-
htjevnoj financijskoj situaciji, raduje me što smo to i uspjeli. U vrlo kratkom ro-
ku sve smo pripremili, a četiri milijuna kuna vrijednu investiciju financirali smo 
iz vlastitog proračuna, uz sufinanciranje Ministarstva regionalnog razvoja i fon-
dova Europske unije s 850.000 kuna - poručio je Koren na otvorenju škole.
Na brzini rekonstrukcije zgrade, kao i na suradnji i podršci u cijelom procesu, 
Županiji je zahvale uputio ravnatelj Stjepan Lučki.
- Naši učenici, kojih je 230 u 13 razrednih odjela, sada imaju bolje uvjete za 
učenje – istaknuo je Lučki.

U Osnovnoj školi Sveti Petar Orehovec u 
potpunosti su riješeni problemi s klizištem

Sven Blažek i njegova učiteljica Snježana Prvčić  
oduševeljeni su novim izgledom škole u Peterancu

Dograđene su dvije učionice, kuhinja i blagovaonica
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Neven Geci, učenik 3. razre-
da Obrtničke škole Kopriv-
nica smjera tehničar za ra-
čunalstvo, već treću godinu 
zahvaljujući projektu Prilika 
za sve 3 uz sebe ima pomoć-
nicu u nastavi.
- Pomaže mi u svemu što mi 
treba i definitivno ne bih mo-
gao biti uspješan u školi bez 
nje. Dođem u školu taksijem, 
dočeka me i odveze u školu, 
na nastavi piše umjesto me-
ne, okreće mi stranice knjiga 
da mogu pratiti i čitati, a pod 
odmorom nabavlja mi hranu 
i pomaže mi u odlasku do to-
aleta – rekao je Geci.
S druge strane, njegova pomoć-
nica u nastavi Maša Zember 
Kukec kaže da joj ovaj posao 
predstavlja izazov, ali i užitak.
- Neven i ja kliknuli smo na 
prvu. Pomogao mi je da se 
upoznam s ostalim učenici-
ma u razredu i profesorima. 
Danas smo pravi mali tim i 
jako me veseli kad vidim da 
napreduje, da je punopravan 

član ove male školske zajed-
nice – kazala je Zember Ku-
kec i dodala da ovo zanima-
nje ne promatra kao posao 
nego kao užitak koji je ispu-
njava jer pridonosi boljitku 
zajednice.

Integracija u zajednicu
Upravo kako bi se pomoglo 
učenicima s teškoćama u ra-
zvoju da se integriraju u obra-
zovnu zajednicu, a kasnije i u 
društvo, te da imaju jednaka 
prava kao i svi drugi na svom 
putu odrastanja i obrazova-
nja, Koprivničko-križevačka 
županija i ove školske godi-
ne provodi projekt Prilika za 
sve 3 kojim je nastavljena do-
bra praksa iz prethodne dvije 
školske godine te je osigurano 
56 pomoćnika u nastavi za 62 
učenika s teškoćama u razvoju.
- Ovo je jedan od najznačaj-
nijih projekata koje provo-
dimo u sustavu obrazovanja 
posljednjih godina, a od nje-
ga nismo odustali ni kada je 

u kratkom periodu izostala 
financijska potpora fondo-
va Europske unije, jer smo 
prepoznali njegovu vrijed-
nost za učenike s teškoćama 
u razvoju. Cijelo naše društvo 
možemo promatrati kao ve-
liki lanac koji je jak koliko je 
jaka njegova najslabija karika. 

Projekt je vrijedan  
10 milijuna kuna
U tom smislu, zadaća nam je 
pomoći onima kojima je po-
moć potrebna, jer smo time 
i mi jači – istaknuo je Darko 
Koren, koprivničko-križevač-
ki župan.

Partneri u projektu su PORA 
Razvojna agencija Podravine 
i Prigorja, 16 osnovnih i šest 
srednjih škola kojima je Žu-
panija osnivač, a vrijedan je 
nešto više od 10 milijuna kuna 
pri čemu 95 posto sredstava 
sufinancira Europski socijal-
ni fond, a preostalih pet po-
sto Županija.
Vladimir Šadek, voditelj pro-
jekta, napomenuo je da finan-
cijski udio Županije iznosi ne-
što više od 500.000 kuna te 
kako postoji mogućnost da se 
80 posto tog iznosa financira 
preko natječaja Fonda za re-
gionalni razvoj. 

Koprivničko-križevačkoj žu-
paniji odobreno je više od 
400.000 kuna za Školsku 
shemu kojom se školarcima 
osiguravaju besplatni obroci 
svježeg voća i povrća te mli-
jeka i mliječnih proizvoda.
Među lokalnim dobavljači-
ma voća je i Obrt Jara iz No-
vigrada Podravskog, koji se 
voćarskom proizvodnjom ba-
vi 15-ak godina, a proizvode 
trešnje, višnje, jabuke, breskve 
i nektarine na nešto više od 
sedam hektara.

Uključivanje  
lokalnih dobavljača 
- U Projekt Školske sheme 
prijavili smo se prvenstveno 
kako bismo plasirali voće koje 
sami proizvodimo. To je od-
govoran i složen posao koji 
se odvija po propisanim pra-
vilima i pod stalnim je nad-
zorom inspekcija i drugih 
nadležnih službi. Točno je 
propisano koliko grama teži 
obrok po učeniku, koliko on 
može stajati te koliko obro-
ka učenici dobivaju tijekom 
školske godine – rekao je Da-
vor Miklošić iz Obrta Jara, i 
dodao da je Pravilnikom pro-

pisano da tijekom školske go-
dine treba obaviti 35 dostava.
Zadovoljni su i ponosni što su 
jedan od dionika ovog pro-
jekta u kojem su, kako kaže, 
važni svi sudionici – dobav-
ljači, kuharice i domari ko-
ji preuzimaju voće, nastav-
nici koji ga dijele i vrijedno 
poučavaju svoje učenike te 
djeca kojoj svi moramo bi-
ti primjer.  
- Osim što se Školskom she-
mom omogućava učenici-
ma da jednom tjedno dobi-
ju voćni ili povrtni obrok, ne 
treba zaboraviti ni iznimno 
važnu odgojnu komponen-
tu ovog projekta – stjecanje 
navike konzumiranja svježeg 

sezonskog  voća ili povrća, sa 
svim njegovim prednostima 
i manama, te uzgojenih u lo-
kalnom okružju – objasnio je.

Ugostili školarce
Kazao je da su imali prili-
ku ugostiti učenike i nastav-
nike nekih od škola te im u 
svojim voćnjacima pokazati 
gdje rastu i ispričati im kako 
se proizvode jabuke koje im 
dostavljamo.  
Napomenuo je da su u prve 
tri godine uspješno odgovo-
rili svim izazovima, kojih je 
bilo poprilično, jer, objašnja-
va, kao dobavljač sve su odra-
đivali sami. 
- Od ove školske godine doš-

lo je do znatnih promjena. 
Glavnina posla prebačena je 
na korisnike, dakle na ško-
le. Prema obrazloženju mi-
nistra poljoprivrede, novim 
pravilima igre omogućeno 
je da škole obroke naručuju 
od lokalnih proizvođača, kako 
bi se postigli tako često isti-
cani kratki lanci dobave. Po 
tom kriteriju, Županija je bila 
ispred vremena jer uz odo-
brene dobavljače koji su svi 
odreda bili nacionalni veletr-
govci, Obrt Jara bio je jedini 
lokalni dobavljač i proizvo-
đač. Upravo su to prepozna-
li u našim školama i svi za-
jedno možemo biti ponosni 
na to – zaključio je Miklošić.

Osnovnu školu “Fran Koncelak” iz Drnja i Osnovnu 
školu “Prof. Franjo Viktor Šignjar” iz Virja očekuju 
projekti energetske obnove za koje je Ministarstvo 
graditeljstva i prostornog uređenja odobrilo 5,2 mili-
juna kuna bespovratnih sredstava Europskog fonda 
za regionalni razvoj. Uz to, Koprivničko-križevačka 
županija, putem Ministarstva regionalnog razvoja 

i fondova Europske unije, uspješno je osigurala i 
sufinanciranje svog udjela u tim projektima u izno-
su 2,7 milijuna kuna. Ostatak, točnije milijun kuna, 
osigurat će u svom proračunu.
- Projekt energetske obnove škole u Drnju ukupno 
je vrijedan 2,8 milijuna kuna pri čemu udio vlastitog 
financiranja iznosi nešto više od milijun kuna, a u 

tom udjelu odobreno je oko 800.000 kuna bespo-
vratnih sredstava – poručili su iz Županije.
S druge strane, napominju da je projekt energetske 
obnove škole u Virju ukupno vrijedan 5,9 milijuna 
kuna pri čemu udio vlastitog financiranja iznosi oko 
2,3 milijuna kuna, a u tom udjelu odobreno je sufi-
nanciranje od 1,9 milijuna kuna.

Odobreno je 7,9 milijuna kuna, a milijun 
kuna osigurano u županijskom proračunu

ENERGETSKA OBNOVA OSNOVNIH ŠKOLA U DRNJU I VIRJU

ZA ŠKOLSKU SHEMU 400.000 KUNA
Miklošić: U školskoj godini 
imamo 35 dostava voća
Ne treba zaboraviti ni iznimno važnu odgojnu komponentu ovog projekta – stjecanje navike 
konzumiranja svježeg sezonskog  voća ili povrća, sa svim njegovim prednostima i manama, 
te uzgojenih u lokalnom okružju – rekao je Miklošić iz Obrta Jara

Cijelo naše društvo možemo promatrati kao veliki lanac koji je jak koliko je jaka njegova 
najslabija karika. U tom smislu, zadaća nam je pomoći onima kojima je pomoć potrebna, 
jer smo time i mi jači – istaknuo je Darko Koren, koprivničko-križevački župan

Geci: Bez pomoćnice ne bih 
mogao biti uspješan u školi

PRILIKA ZA SVE 3 – 56 POMOĆNIKA ZA 62 UČENIKA S TEŠKOĆAMA U RAZVOJU
Neven Geci i njegova pomoćnica u nastavi Maša Zember Kukec

Partneri u projektu su PORA i škole kojima je Županija osnivač

Učenici iz Novigrada Podravskog uživaju u zdravom obroku



Opća bolnica Dr. Tomi-
slav Bardek kao najznačaj-
nija i najveća zdravstvena 
ustanova na području Ko-
privničko-križevačke župa-
nije, prošle je godine poče-
la s golemim investicijskim 
ulaganjem. 

Za opremanje  
dnevnih bolnica  
35,8 milijuna kuna
Financijski, ali i opsegom 
najveći i najznačajniji pro-
jekt svakako je gradnja, re-
konstrukcija i opremanje 
dnevnih bolnica čija ukupna 
vrijednost premašuje 35,8 
milijuna kuna. Najveći dio, i 
to više od 29,7 milijuna ku-
na, financirat će se iz Europ-
skih strukturnih i investicij-
skih fondova, a preostali dio 
iz državnih sredstava. Svrha 
projekta je povećanje učin-
kovitosti, pristupa i održi-
vosti dnevnih bolnica, a 
u sklopu njega  izgradit  će 
se novi paviljon za dnevne 
bolnice fizikalne medicine 
i rehabilitacije te psihijatri-
je, izvest će se radovi za odr-

žavanje centralne bolničke 
građevine i građevine Pa-
viljona, nabavit će se ade-
kvatna oprema i provesti 
edukacija zaposlenika, či-
me će se osigurati institu-
cionalna i financijska održi-
vost Bolnice u dugom roku. 
Očekivani završetak projek-
ta je lipanj 2019. godine.  

Energetska 
obnova centralne 
bolničke zgrade 
Osim ovog projekta, u 2017. 
godini objavljen je poziv na 
dostavu projektnih prijedlo-
ga za Energetsku obnovu i 
korištenje obnovljivih izvora 
energije u zgradama javnog 
sektora, čija je svrha sma-
njenje potrošnje energije za 

grijanje, odnosno hlađenje 
na godišnjoj razini od naj-
manje 50  posto  u odnosu 
na godišnju potrošnju pri-
je provedbe mjera energet-
ske obnove. Bolnica je u fazi 
prijave na poziv, a prošle je 
godine izrađen glavni pro-
jekt energetske obnove TB 
paviljona i praonice rublja, 
vrijednosti 136.688 kuna, te 
je sklopljen ugovor o nabavi 
usluge izrade projekta ener-
getske obnove centralne 
bolničke zgrade  vrijedno-
sti 348.600 kuna, koji je u 
fazi izrade.  

Rekonstruirana  
kotlovnica 
Bitno je  napomenuti  da 
je  u  2017. godini  dovr-

šen i projekt rekonstruk-
cije postojeće kotlovnice, 
čija je ukupna vrijednost 
iznosila  više od pet mi-
lijuna kuna, a u cijelosti 
je financiran iz decentra-
liziranih sredstava Kopriv-
ničko-križevačke županije. 

Za novu opremu sedam 
milijuna kuna
Iz istih sredstava protekle 
godine financirana je naba-
va nove opreme i to sa se-
dam milijuna kuna. Tako je 
primjerice nabavljen digi-
talni rtg aparat, ultrazvučni 
aparat, rtg uređaj, mobil-
ni digitalni rtg uređaj, vi-
deostup za ortopedsku en-
doskopiju, anesteziološki 
aparat. Uz to, popravlje-
ni su CT uređaj i digitalni 
mamograf te rekonstrui-
ran sterilizator. Također 
je nabavljeno i dostavno 
vozilo za prijevoz krvnih 
preparata i informatička 
oprema. Uz sve navede-
no, otplaćena je i zadnja 
rata kamate za izgradnju 
Nove interne.

Unutrašnjost ambulante u 
Virju pravo je gradilište. Pa-
cijenti u čekaonici sa zanima-
njem promatraju radove i ne 
bune se. Dapače, sretni su, ka-
ko kažu, što će nakon mno-
go godina njihov povremeni 
boravak u tom prostoru, dok 
čekaju na pregled kod liječni-
ka, sada biti mnogo ugodni-
ji, a ambijent svijetao i pro-
zračan.
Slično razmišlja i obiteljski li-
ječnik, dr. Darko Kekelj, koji u 
tom prostoru ima ordinaciju 
s dugogodišnjom praksom.
- Od 1973. godine u tom se 
predprostoru gotovo ništa ni-
je radilo, osim što su možda 
dva puta oličeni zidovi. Stoga 
je moje veselje i mojih kole-
ga golemo jer će pacijentima 
prostor biti ugodniji za bo-
ravak, a nama za rad. Dosad 
je zamijenjen i dio stolarije, 

odnosno vrata na mojoj or-
dinaciji i jedva čekam vidje-
ti krajnji rezultat adaptacije 
– kaže Kekelj. 

U POZDRAV uključeno 
šest ordinacija
Čeka na to i niz drugih ordi-
nacija u općinama Kloštar Po-
dravski, Drnje, Hlebine, Sveti 
Ivan Žabno, Gola te Podrav-
ske Sesvete. Dok su u nekima 
od njih radovi već završeni, 
primjerice u Ždali, u drugima 
traju ili su pri kraju. Manji in-
frastrukturni zahvati provest 
će se i u domovima zdrav-
lja u Koprivnici i Đurđevcu.
Sve to dio je projekta PO-
ZDRAV – Poboljšanje pri-
marne zdravstvene zaštite u 
Koprivničko-križevačkoj žu-
paniji koji je započeo u 2017. 
godini, a najvećim dijelom 
nastavit će se u ovoj i slje-
dećoj godini. Kako je prili-
kom predstavljanja spomenu-

tog projekta istaknuo Darko 
Koren, župan Koprivničko-
križevačke županije, koja je 
i prijavitelj projekta, uz par-
tnera Dom zdravlja i stručnu 
podršku PORA-e Razvojne 
agencije Podravine i Pri-
gorja, modernizacijom pro-
stora uz podizanje kvalitete 

zdravstvene zaštite pacijena-
ta, nabavom nove opreme za 
domove zdravlja i koncesio-
nare, poboljšat će se i uvjeti 
rada za pružatelje zdravstve-
nih usluga. 
- Sve to u konačnici će utjeca-
ti na ostanak građana u rural-
nim područjima i veću kvali-
tetu njihova života - istaknuo 
je Koren.

Nove usluge
Kroz projekt Pozdrav osigu-
rat će se i pružanje 17 novih 
usluga koje do sada navedene 
ordinacije nisu pružale. U ti-
jeku je javna nabava opreme 
za dentalnu medicinu, ultra-
zvuci i dodatna oprema za ul-
trazvuke, oprema za gineko-
logiju, za fizikalnu medicinu, 
ostala medicinsko-tehnička 
oprema kao i nabava infor-
matičke opreme.
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Ukupna vrijednost projekta Pozdrav 
je nešto  više od 8,2 milijuna ku-
na, dok prihvatljivi troškovi  iznose 
osam milijuna kuna, a Ministarstvo 
regionalnog razvoja i fondova EU 
odobrilo je 6,7 milijuna bespovrat-
nih sredstava. 
Udio vlastitog sufinanciranja za Žu-
paniju iznosi 1,3 milijuna kuna, a od 
tog iznosa 80 posto financira Fond 
za sufinanciranje provedbe europ-
skih projekata na regionalnoj i lo-
kalnoj razini.

Osam milijuna 
kuna ulaganja u 
opremu i radove  

PROJEKT POZDRAV POZDRAVLJAJU PACIJENTI I LIJEČNICI
Dr. Kekelj: Prostor će biti 
ugodniji za rad i boravak
Od 1973. godine u tom se predprostoru 
gotovo ništa nije radilo, osim što su možda 
dva puta oličeni zidovi. Stoga je moje veselje 
i mojih kolega golemo – kaže dr. Kekelj

Radovi u čekaonici virovske ambulante  

Dr. Darko Kekelj zadovoljan je adaptacijom

Sve navedene projekte i ulaganja u Opću bolnicu Dr. Tomislav Bardek, te budu-
će planove, mogla bi zaokružiti kupnja dugoočekivanog uređaja za magnetsku 
rezonanciju. Vjeru u to ulijeva i obećanje Željka Plazonića, državnog tajnika Mi-
nistarstva zdravstva, za nedavnog posjeta Koprivnici, da ćemo napokon, i to do 
kraja ove godine, dobiti taj prijeko potreban dijagnostički uređaj.

Magnetska rezonancija 
do kraja 2018. godine

Projekt dnevnih bolnica, energetska obnova, rekonstrukcija kotlovnice te 
ulaganje u medicinsku opremu obilježili su 2017. u koprivničkoj Bolnici 

Samo u opremu uloženo 
više od 7,8 milijuna kuna

U KOPRIVNIČKOJ BOLNICI POKRENUT SNAŽAN INVESTICIJSKI CIKLUS 
Novom opremom poboljšat će se kvaliteta zdravstvene usluge



Članovi Kluba za starije osobe Mariška 
još od njegova osnivanja 2002. godi-
ne svakodnevno razbijaju predrasude 
prema kojima su sugrađani treće ži-
votne dobi osuđeni na pasivan život, 
lišen zabave i daljnjeg obrazovanja.
- Klub Mariška popularan je među 
starijim osobama s područja Kopriv-
nice i okolice. Riječ je o udruzi koja 
djeluje pod okriljem Doma za starije 
i nemoćne osobe Koprivnica. Klupsku 
iskaznicu posjeduje otprilike 250 čla-
nova i nisu svi stanari Doma. Da bi-
ste postali članom Kluba, dovoljno je 
imati volje, biti znatiželjan te težiti ak-
tivnom životu u trećoj životnoj dobi 
– upoznaje nas s radom Mariška nje-
na predsjednica Valentina Čadavec.

Brinu o staračkim domaćinstvima
Prema riječima naše sugovornice, 
Klub godišnje provodi brojne pro-
jekte i programe, a posebno su foku-
sirani na izvaninstitucionalnu pomoć 
starijim sugrađanima kroz Projekt ge-
rontodomaćica.
- U 15 općina i Đurđevcu, ukupno 16 
gerontodomaćica pruža socijalne us-
luge starijim osobama. Svaka od njih 
skrbi o 10-ak starih domaćinstava ta-
ko što ih redovito obilaze, obavljaju 
kućanske poslove, pomažu pri odla-
sku liječniku i sve ostalo što više nije 

u moći korisnika usluge gerontodo-
maćice  – kaže Čadavec.
Napominje kako bez financijske po-
moći Koprivničko-križevačke županije 
Projekt kojim se pruža pomoć stari-
jim domaćinstvima ne bi bio moguć.
- Da je riječ o zahtjevnom i potreb-
nom Projektu, govori činjenica da ga 
koristi više od 200 osoba – riječi su 
Čadavec, koja napominje da su sve ge-
rontodomaćice prošle verificirani pro-
gram bez kojeg se ne bi mogle baviti 
ovim poslom.
Klub Mariška poznat je i po tome što 
za svoje korisnike osmišljava razne 
sportske aktivnosti kojima je cilj stje-
canje kondicije, socijalna uključenost 
te poticanje na zdrav život.
- Organiziramo nordijsko hodanje, fit-
nes vježbanje, ribolov, a naši članovi 
često se s natjecanja u pikadu i ku-
glanju vraćaju s pokojom medaljom 
– rekla je.

Nikad nije kasno za  
stjecanje novih znanja
Tijekom razgovora doznali smo da je 
dio programa Kluba Mariška osmi-
šljen tako da na kreativan način upot-
punjuje slobodno vrijeme umirovlje-
nika i starijih osoba. 
-  Surađujemo s brojnim Koprivni-
čankama i Koprivničancima koji svoje 
slobodno vrijeme provode u društvu 

starijih sugrađana i pritom im preno-
se svoja znanja, odnosno podučavaju 
ih raznim vještinama. Radionice sli-
kanja i pisanja, tečajevi stranih jezika, 
osnove informatike pa čak i služenja 
Facebookom, samo su dio onoga što 
članice i članovi Kluba mogu poha-
đati – kaže Čadavec.
Zahvaljujući Festivalu 50+,  Klub Ma-
riška postao je i nacionalno poznat.
Riječ je o natjecateljskom festivalu u 
kojem svaki senior ima priliku stati 
na pozornicu i pokazati svoje pjevač-
ke sposobnosti.
- Prva natjecateljska večer rezervira-
na je isključivo za ovdašnje izvođače, a 
šest najboljih nastupa na drugoj festi-
valskoj večeri na kojoj pjevaju izvođači 
iz ostalih dijelova Hrvatske. Amateri-
zam u pjevanju i dob izvođača jedini 
su uvjeti da bi se kročilo na pozorni-
cu – rekla je Čadavec.
Istaknula je da se Festivalom 50+ sva-
kog 1. listopada proslavlja Međuna-
rodni dan starijih osoba.
 - Pjevačice i pjevači Kluba Mariška 
svake su godine favoriti za pobjedu, 
a razlog tome je Ana Pleskalt, pozna-
ta koprivnička glazbena pedagoginja. 
Ona u Klubu pruža poduke iz pjeva-
nja, pojedinačne i članovima zboro-
va – zaključuje Čadavec i poziva na-
še seniorke i seniore da se pridruže 
Mariškama.

Dnevni boravak Gradskog 
društva Crvenog križa Kri-
ževci, projekt koji se uspješ-
no provodi već četiri godi-
ne, a nastao je uz potporu 
Koprivničko-križevačke žu-
panije i u suradnji s Gra-
dom Križevci, privukao 
je do sada 100-tinjak oso-
ba starije životne dobi. No, 
zanimljivo, od prije dvi-
je godine, stalna korisni-
ca Boravka je i Sara Jelu-
šić, učenica Srednje škole 
Ivan Seljanec. Njena majka, 
Natalija Jelušić od prvih je 
dana u projektu, a kako je 
tijekom tog vremena stalna 
korisnica radionice čunča-
ne čipke, „zarazila“ je svo-
jim entuzijazmom i kćer.
- Počelo me zanimati što to 
jest pa sam je zamolila da i 
mene nauči izrađivati je – 
rekla je Sara Jelušić. 
Koliko je čunčana čipka po-
sebna najbolje zna Emi-
na Baričević, učiteljica u 
Osnovnoj školi “Ljudevit 
Modec”, koja volonterski 
vodi tečajeve čunčane čip-
ke. U projektu Dnevnog bo-
ravka je od prvih dana, isto 
kao i Jasenka Harča.

Perlanje i čunčana čipka
- Sitne, male perlice mora-
ju se šivati iglom na stru-
ni, no uz poznavanje tehni-
ke izrade još morate imati 
ideju i biti maštoviti - rekla 
je Harča i napomenula da 
je to naučila na radionici o 
„perlanju“.
U sklopu Boravka tu su još 
i radionica čunčane čipke, 
vrste čipke koja potiče iz 

slavonskih Sikirevaca, te 
izrada raznovrsnog nakita.
- Gotovo cijeli tjedan ima-
mo aktivnosti za naše člani-
ce. Barem dva puta tjedno 
organiziramo sportsko-re-
kreativne aktivnosti, a tu su 
i redovite kreativne radio-
nice  – objasnila je Đurđi-
ca Trbus, ravnateljica Grad-
skog društva Crvenog križa. 
Osim spomenutih, u sklo-
pu Boravaka korisnice ima-

ju mogućnost sudjelovanja 
predavanjima zdravstvene 
tematike, najčešće o bole-
stima koje pogađaju oso-
be treće životne dobi, kao 
i redovitih mjerenja šeće-
ra i tlaka.

Slatko-slana kreativa
Svakako je za spomenuti da 
su odnedavno uveli i program 
Slatko-slane kreative na ko-
jem članice imaju priliku po-

učiti jedna drugu domaćim 
specijalitetima.
- Koliko su uspješne naše ra-
dionice, posebice ona čunča-
ne čipke govori i podatak da 
je središnji križevački gradski 
motiv u povodu Uskrsa upra-
vo jaje koje su naše članice 
ukrasile čipkom – zaključila je 
Trbus i napomenula kako ni-
šta od toga ne bi bilo moguće 
bez sigurne podrške Kopriv-
ničko-križevačke županije.
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RAZNIM AKTIVNOSTIMA KLUB MARIŠKA ČINI STAROST VEDRIJOM I DINAMIČNIJOM

Pomažu osobama u njihovim 
domovima i osmišljavaju 
slobodno vrijeme “seniora”

Festival 50+ nacionalno je poznat proizvod Kluba Mariška

Predsjednica Kluba Mariška Valentina Čadavec

Najveće bogatstvo su prijateljstva 
i druženja naših korisnika
Projekt Dnevnog boravka pokrenut je 2014. godine s ciljem da se osobe tre-
će životne dobi ne osjećaju odbačenima jer one i dalje mogu doprinositi druš-
tvu. Prema riječima Đurđice Trbus, njihove vještine kapital su znanja koje se 
prenosi na buduće generacije. Možda je najveći plus cijelog projekta to što se 
osobe koje sudjeluju u njemu druže, stvaraju nova prijateljstva ili obnavljaju 
stara i postaju aktivnim dijelom društva u kojem žive.
- Društvo je postalo toliko složno da brojne članice vrlo rado slave rođendane 
i razne obljetnice u zajedničkim prostorijama – objasnila je Trbus.

Majka je polaznica radionice, ali često je čunčanu čipku izrađivala i kod kuće. Svidjelo mi 
se što radi pa sam je zamolila da me poduči toj vještini – rekla je Sara Jelušić iz Srednje 
škole Ivana Seljanca

Radionice Dnevnog boravka 
Crvenog križa Križevci počele 
privlačiti i mlađe generacije

PROJEKT NAMIJENJEN OSOBAMA STARIJE ŽIVOTNE DOBI POLUČIO IZVANREDNE REZULTATE

Izrada čunčane čipke vještina je koju treba sačuvati

Đurđica Trbus 



Podravka želi biti još aktivni-
ji partner domaćih poljopri-
vrednika tako što će za svoje 
proizvode otkupljivati sve vi-
še domaćih sirovina. Stoga su 
njeni predstavnici organizirali 
brojne edukacije za poljopri-
vrednike na kojima su govorili 
o količinama i načinu otkupa 
sirovina, a podršku tome da-
la je Županija.

Podravka aktivna  
na terenu
Jedna od njih, početkom go-
dine, održana je u suradnji s 
Hrvatskom gospodarskom 
komorom Županijskom ko-
morom Koprivnica. Na njoj 
su predstavljene mogućnosti 
financiranja kroz Program ru-
ralnog razvoja Republike Hr-
vatske 2014.-2020. Progra-
mom se otvaraju značajne 
mogućnosti otkupa poljo-
privrednih proizvoda za po-
trebe industrijske prerade u 
Podravki. 
Edukaciji je prisustvovao žu-
pan Darko Koren koji je izra-
zio zadovoljstvo interesom 
poljoprivrednika za surad-
njom s našom najvećom pre-
hrambenom tvrtkom.
- Podravka je sukladno svojim 
planovima doista aktivna na 

terenu, okuplja poljoprivred-
nike i sklapa ugovore o otku-
pu njihovih proizvoda kao 
resursu potrebnom za svo-
ju proizvodnju. Količine ko-
je su potrebne Podravki pre-
laze granice naše županije, a 
u tom smislu cijela sjeveroza-
padna Hrvatska ima perspek-
tivu. Zasigurno je to za svaku 
pohvalu i podršku, koja mo-
ra biti vertikalna, od državne 
razine do jedinica lokalne sa-
mouprave – naglasio je tom 
prilikom župan Koren.
Da Podravka preuzima aktiv-
niju ulogu u buđenju doma-
će poljoprivredne proizvod-

nje i tom je prilikom, kao i 
tijekom direktnih sastana-
ka s ovdašnjim proizvođači-
ma, istaknu direktor Podrav-
ke zadužen za poljoprivredu 
Zdravko Dimač. 

Moguća izgradnja sušare
Prema njegovim riječima, 
Tvrtka bi već ove godine 
mogla otkupiti znatne koli-
čine sirovina na domaćem 
tržištu. Dugoročno gleda-
no, taj bi proces mogao do-
biti svoj zamašnjak u izgrad-
nji Podravkine sušare koja je 
sve izglednija. 
Podravkin novi razvojni ciklus 

koji u dobroj mjeri računa na 
domaću poljoprivrednu kom-
ponentu, lokalnu i nacional-
nu, pozdravljaju svi akteri u 
tom lancu, a podršku mu je i 
tijekom nedavnih posjeta Ko-
privničko-križevačkoj župa-
niji pružio i sam ministar po-
ljoprivrede Tomislav Tolušić.
- Bez Podravke teško je razvi-
jati poljoprivrednu proizvod-
nju. Stoga smo u 2017. godini 
izdvojili 20-ak milijuna kuna 
za nabavku novih strojeva koji 
će povećati njene proizvodne 
kapacitete  - rekao je ministar 
Tolušić za svog ovogodišnjeg 
posjeta Koprivnici.
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Ministar Tomo Medved o suradnji 
braniteljskih zadruga i Podravke
Ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved tijekom ruj-
na prošle godine sa suradnicima je posjetio Podrav-
ku s ciljem ostvarivanja suradnje između koprivničke 
tvrtke i braniteljskih zadruga. Prije samog potpisiva-
nja Sporazuma o suradnji i otkupu poljoprivrednih 
proizvoda, ministar Medved sastao se s predstavni-
cima Koprivničko-križevačke županije. 
- Plasman proizvoda braniteljskih zadruga i OPG-
ova jedna je od važnih mjera Ministarstva, a cilj joj je 
kroz potporu proizvođačima pridonijeti resocijalizaciji 
i psihosocijalnom osnaživanju braniteljske zajednice 
– rekao  je ministar Medved tijekom razgovora sa žu-

panom Darkom Korenom, koji je podsjetio da su Žu-
panija i ovdašnji gospodarstvenici tijekom Domovin-
skog rata cijelo vrijeme pružali podršku braniteljima.
- Ovaj posjet ima širi kontekst u smislu gospodarstva, 
a osnovna je namjera da se braniteljskim zadrugama 
i obiteljskim poljoprivrednim gospodarstvima omogu-
ći ulazak njihovih proizvoda na tržište kroz koope-
rantski odnos s Podravkom. Smisao novog koncepta 
poljoprivredne strategije je povezati što više domaćih 
proizvođača te smatram kako će sastanak ministra i 
Uprave Podravke donijeti pozitivne i poticajne rezul-
tate – istaknuo je župan Darko Koren.

Žele sve više sirovina s domaćih 
polja u svojim proizvodima

PODRAVKA OTKUPOM POTIČE RAZVOJ DOMAĆE POLJOPRIVREDE PROGRAM RURALNOG RAZVOJA FINANCIJSKI PODUPIRE MLADE POLJOPRIVREDNIKE

Obitelj Čorc upustila se u tov 
junadi i proizvodnju mlijeka
Dražen se potrudio 
da mu sin Martin 
i kćer Valentina 
stasaju u moderne, 
obrazovane farmere 
koji uzgoj junadi ne 
prepuštaju slučaju 
nego mu prilaze sa 
stručnim znanjem
Obitelj Čorc iz Cirkvene, 
mjesta nadomak Svetog Iva-
na Žabna, svijetli je primjer 
ustrajnosti bavljenja poljopri-
vredom, točnije tovom juna-
di. Glava njihovog poljopri-
vrednog gospodarstva je otac 
Dražen koji se potrudio da mu 
sin Martin i kćer Valentina sta-
saju u moderne, obrazovane 
farmere koji uzgoj junadi ne 
prepuštaju slučaju nego mu 
prilaze sa stručnim znanjem.

Mladi poljoprivrednici 
ostvarili potpore
Stoga ne čudi da je Obiteljsko 
poljoprivredno gospodarstvo 
Martin Čorc, koje je osnovano 
2016. godine, dobilo privre-
menu odluku o dodjeli 50.000 
eura putem  „Potpore za po-
kretanje poslovanja mladim 
poljoprivrednicima“ koja se 
dodjeljuje iz Programa rural-
nog razvoja RH 2014.-2020. 
Sin Martin bavi se tovom ju-
nadi i proizvodnjom mlijeka.
Kćer Valentina kao mlada 
poljoprivrednica, također je 
uspješno kročila u poduzetnič-
ke vode. Ona je vlasnica jed-
nostavnog društva s ograniče-
nom odgovornošću Crvenko 
kojeg je osnovala 2015. godi-
ne. Njemu je također dodije-
ljeno 50.000 eura kroz „Pot-
poru za pokretanje poslovanja 
mladim poljoprivrednicima“. 
Valentina će dobivena sredstva 
potrošiti na kupovinu junica 
simentalske pasmine čime će 

povećati proizvodne kapaci-
tete svoje tvrtke.
Tijekom prijave na natječaje 
iz Programa ruralnog razvo-
ja, stručnu i tehničku pomoć 
obitelji Čorc pružala je PORA 
Razvojna agencija Podravine 
i Prigorja.

Znanje prenose s 
generacije na generaciju
Ponosan na Valentinu i Mar-
tina, otac Dražen kaže da je 
poljoprivreda u krvi obitelji 
Čorc.
- Ljubav prema poljoprivredi 
i uzgoju goveda prenosi se s 
generacije na generaciju. Ka-

ko toviti junice i proizvoditi 
mlijeko, učio samo od djedo-
va i od roditelja. Svoje znanje 
prenio sam na djecu koja su, 

osim od mene, o stočarstvu 
i poljoprivredi učila u Sred-
njoj gospodarskoj školi Kri-
ževci – kaže Dražen i prisje-
ća se vremena kad se među 
poljoprivrednicima promo-
viralo bavljenje tovom junadi. 
Tada je obitelj Čorc odluči-
la znatnije investirati u svoj 
posao.
- Bilo je to 2006. godine, kad 
je otkupna cijena mlijeka bila 
isplativa. Tada smo se odlučili 
za proizvodnju mlijeka, izgra-
divši staju za 200 krava – re-
kao je Čorc. Dodao je da sta-
ja nije odmah popunila svoje 
kapacitete, ali su već 2009. go-

dine hranili 180 grla. Od toga 
je 150 bilo na mužnji i proi-
zvodilo 1,2 milijuna kilogra-
ma mlijeka godišnje.

Ulažu u mehanizaciju
- Kako se broj grla u stajama 
povećavao tako smo kupo-
vali zemlju, pa danas gospo-
darimo s otprilike 200 juta-
ra potrebnih za ishranu stoke. 
Dio te zemlje uzeli smo u za-
kup. Osim toga, posjedujemo 
laktofriz, a nabavili smo i svu 
potrebnu mehanizaciju, kom-
bajn, dva veća traktora i jedan 
manji - objasnio je.
Dražen danas razmišlja o ga-
šenju svog poljoprivrednog 
obrta, ali ne žali kad vidi da 
će biti od pomoći Valentini i 
Martinu.
- Tov junadi i proizvodnja 
mlijeka zahtjeva posvećenost 
poslu, a to je jedino mogu-
će ako volite taj posao. U tom 
slučaju ni žrtve nisu velike - 
napomenula je Valentina. 
Uz to, ističe, brat i ona ima-
li su sreću što su njihovi ro-
ditelji znali usaditi im ljubav 
prema poljoprivredi. 
- Posvećenost poslu ne izi-
skuje osobiti napor. Sad, kad 
smo dobili sredstva iz Progra-
ma ruralnog razvoja, ne znam 
gdje nam je granica – zado-
voljno je zaključila Valentina.

Pozdravljena gospodarska politika značajnijeg približavanja Podravke lokalnim poljoprivrednicima

Župan Darko Koren i ministar Tomo Medved

Valentini i Martinu formalno obrazovanje pomaže prilikom razvoja poljoprivrednog gospodarstva 

Poljoprivreda je dio njihove svakodnevice



7. travnja Tradicija naših starih, Koprivnica
4. - 6. svibnja Dani travnjaka, Koprivnica

7. srpnja Dan povrća, Koprivnica
5. - 6. listopada Dani voća, Đurđevac
9. - 11. studeni Obrtnički i gospodarski sajam, Križevci

KALENDAR MANIFESTACIJA KOPRIVNIČKO-KRIŽEVAČKE ŽUPANIJE
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Jubilarni 20. Obrtnički i gos-
podarski sajam  Koprivničko-
križevačke županije, najve-
ća županijska manifestacija 
posvećena promociji obrtniš-
tva i gospodarstva održana je 
u sportskoj dvorani Osnovne 
škole „Ljudevit Modec“ u Kri-
ževcima od 10. do 12. studeno-
ga prošle godine. Glavna tema 
Sajma bila je „Strukovno obra-
zovanje i cjeloživotno učenje“, 
a u tri dana trajanja manifesta-
cije svoje usluge i proizvode 
predstavilo je čak 216 izlagača 
iz 14 hrvatskih županija. Mani-
festaciju je službeno otvorio dr-
žavni tajnik Ministarstva  po-
ljoprivrede Tugomir Majdak, a 
partner jubilarnog Sajma bila 
je Šibensko-kninska županija. Na Sajmu su nastupile 
četiri područne obrtničke komore i pet udruženja obrt-
nika te dvije županijske komore Hrvatske gospodar-
ske komore sa svojim izlagačima. Od ukupnog broja 
izlagača, na Sajmu je izlagalo 98 obrtnika te trgovač-
ka društva, jedinice lokalne samouprave, škole, turi-
stičke zajednice, udruge i kućne radinosti.
Župan Darko Koren sa suradnicima i uzvanicima obi-
šao je izlagačke prostore kako bi s poduzetnicima i 
obrtnicima razgovarao o aktualnim temama u gospo-
darstvu te im dao podršku u promociji i razvoju svojih 
djelatnosti. U sklopu Sajma održan je i okrugli stol te 
prezentacije obrtničkih zanimanja u suradnji sa žu-
panijskim strukovnim i srednjim školama.

Prodano više nego inače
Zadovoljstvo postignutim uspjehom ne krije ni Božo 
Barać, tajnik Obrtničke komore  Koprivničko-križe-
vačke županije, ujedno i direktor Sajma.
- Zadovoljni smo dobrim izložbenim dijelom, a imali 
smo i više posjetitelja nego godinu dana ranije. Vi-
di se pozitivan trend rasta. Posebno nam je važna 
činjenica da su izlagači bili jako zadovoljni, imali su 
samo pozitivne kritike, a i prodavali su svoje proizvo-
de više nego inače - kazao je Barać.
Sve što Obrtnička komora, kao nositelj komercijalnog 
poslovanja Sajma, svake godine radi jest povećanje 

kvalitete izložbenog dijela, a unatrag tri godine vide 
se značajni pomaci.
- Trudimo se maksimalno podići standard i kvalitetu 
unatoč tome što smo ograničeni s površinom izlagač-
kog prostora, no unatoč tome bilježimo povećanje 
izlagača i posjetitelja. Drago nam je da se u okviru 
Sajma osim poduzetnika predstavljaju i brojne udru-
ge i škole koje potiču mlade da upišu neko od stru-
kovnih zanimanja – istaknuo je Barać.

Bez pomoći Županije ništa
Dodaje kako je suradnja sa Županijom izuzetna te 
kako bez njene pomoći ne bi bilo moguće raditi ma-
nifestaciju takvog obima. Što se nadolazećeg ovo-
godišnjeg Sajma tiče, spremaju se organizacijske 
promjene i osvježenja koja će ga još više približi-
ti posjetiteljima.
- Već smo krenuli s prvim pripremnim aktivnostima. 
Važno nam je da Županija kao nositelj i dalje želi su-
djelovati u organizaciji, a novost će biti projekt eno-
gastropromocije koji ćemo raditi u suradnji s Turi-
stičkom zajednicom Koprivničko-križevačke županije. 
Sve što radimo radit ćemo i dalje, ali bismo program 
obogatili promocijom obrtničkih zanimanja, inovato-
ra te izlaganja poduzetnika. Turizam koji ćemo pro-
movirati bit će  u funkciji razvoja gospodarstva naše 
Županije - zaključio je Barać.

Jubilarni 20. Obrtnički i gospodarski
sajam imao 216 izlagača iz Hrvatske

NAJVEĆA ŽUPANIJSKA MANIFESTACIJAŽUPANIJA PREDSTAVILA KULTURNO I TRADICIJSKO BOGATSTVO U LISINSKOM
Posjetitelje oduševile bregovska
pita, pogača z oreji i virovski prkači
Predstavljeni su autohtoni domaći proizvodi obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava, obrtnika, poduzetnika i udruga, a 
pet turističkih zajednica gradova Koprivnice, Križevaca i Đurđevca, Područja Dravski Peski i Područja Središnja Podravina 
najznačajnije turističke manifestacije

Koprivničko-križevačka županija u su-
radnji sa županijskom Turističkom za-
jednicom i ove se godine brojnim po-
sjetiteljima predstavila u koncertnoj 
dvorani Vatroslava Lisinskog u Zagre-
bu, na izložbeno-prodajnom, turistič-
ko-gospodarskom i kulturološkom su-
sretu „Kajkavci u Lisinskom“ s ciljem 
promocije kulturnog i tradicijskog bo-
gatstva kontinentalne Hrvatske te turi-
stičkog potencijala.
Kroz nastup Koprivničko-križevačke žu-
panije predstavljeni su autohtoni doma-
ći proizvodi obiteljskih poljoprivrednih 

gospodarstava, obrtnika, poduzetnika i 
udruga, a pet turističkih zajednica gra-
dova Koprivnice, Križevaca i Đurđev-
ca, Područja Dravski Peski i Područja 
Središnja Podravina predstavilo je naj-
značajnije županijske turističke mani-
festacije: Picokijadu, Renesansni festi-
val i Virovsku prkačijadu. 

Promocija nematerijalnih 
kulturnih dobara
Ovogodišnji naglasak nastupa bila su 
zaštićena nematerijalna kulturna do-
bra i ostali tradicijski proizvodi, a po-

sjetitelji su s oduševljenjem isprobali 
bregovsku pitu, pogaču s oreji i vi-
rovske prkače te uživali u zvukovima 
cimbula, ivanečkom vezu i križevačkoj 
čunčanoj čipki. Slikar Josip Cugovčan 
predstavio je unikatne podravske pisa-
nice oslikane pomoću pčelinjeg voska 
i šaša, a slikar Zlatko Štrfiček naivnu 
umjetnost kao posebnost i brend Ko-
privničko-križevačke županije. 
Predstavljen je i projekt „Pisanica od 
srca“, a značajan doprinos dali su i pri-
padnici povijesnih postrojbi Križevač-
ke djevojačke straže i Đuroka dok su 

Tema Sajma bila je „Strukovno obrazovanje i cjeloživotno učenje“

članovi Udruge sv. Juraj uprizorili Le-
gendu o Picokima.
Izlagačke prostore obišao je i župan 
Darko Koren koji je naglasio važnost 
regionalnog povezivanja pet kajkav-
skih županija i Grada Zagreba.
- Manifestacija na najljepši mogući na-
čin pokazuje kako nas naše različito-
sti povezuju, a sličnosti potiču na još 
bolju i kvalitetniju suradnju te nas ra-
duje što smo i ove godine predstavili 
proizvode vrijednih i marljivih ruku 
naših Podravaca i Prigoraca - istaknuo 
je župan.

Cilj susreta Kajkavci u Lisinskom je promocija kulturnog i tradicijskog bogatstva kontinentalne Hrvatske
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Ova godina u znaku je obilje-
žavanja 50. obljetnice Galerije 
naivne umjetnosti u Hlebina-
ma, a program obilježavanja 
ovako velikog jubileja sasto-
ji se od niza aktivnosti. Osim 
muzejsko-galerijske djelatno-
sti i predstavljanja većeg broja 
izložaba tijekom cijele godine, 
muzealci su pripremili tri pe-
dagoško-edukativna programa.

KUL Hlebine, 
ETNOfestival  i HINT
- Riječ je o dječjem ljetnom 
kampu KUL Hlebine, krajem 
lipnja i početkom srpnja, ko-
jim se na najmlađe preno-
si baštinsko umijeće slikanja 
uljem na staklu ili pak dru-
gom izdanju ETNOfestivala 
predviđenom za sredinu lip-
nja, kojim se spaja tradicijski 
etnofilm i glazba kao jedin-
stvena manifestacija u Hrvat-
skoj. Ove godine u ožujku je 
započeo i HINT - rezidencijal-
ni boravak mladih i akadem-
ski obrazovanih umjetnika koji 
će u interakciji s mještanima 
i domaćim slikarima u mani-

ri hlebinske škole stvarati ne-
što potpuno novo. Što će toč-
no nastati, vidjet ćemo, i sami 
smo znatiželjni i nestrpljivi – 
rekao je Robert Čimin, ravna-
telj Muzeja grada Koprivnice. 
Dodao je da je novost i pred-
stavljanje podravske naive na 
Jadranu, što je izostalo po-
sljednjih desetljeća u insti-
tucionalnom obliku, a nakon 
Uskrsa prvi val turista u Za-
dru dočekat će hlebinska ško-
la iz fundusa Muzeja, privat-
nih osoba i tvrtke Podravka.

Središnji događaj 
12. svibnja
- Središnje ovogodišnje doga-
đanje je 12. svibnja kada će se 
održati višesatni popodnevni 
program sa stručnim okruglim 
stolom, predstavljanjem turi-
stičkog vodiča Putevima na-
ive Podravine i otvorenjem 
izložbe Remek-djela iz zbir-
ke Gorana Gerenalića. Ovako 
sastavljen i terminski pomno 
pripremljen program sma-
tram zadovoljavajućim, a sve 
zajedno će biti zabilježeno u 

dokumentiranom uratku čije 
predstavljanje planiramo po-
vodom iduće Noći muzeja – 
objasnio je Čimin. 
Što se tiče značenja naivne 
umjetnosti za naš kraj, ali i 
svjetsku umjetnost, Čimin vje-
ruje da ona Podravcima znači 
mnogo i da se s njom mogu 
poistovjećivati.

Naivu čeka novo vrijeme 
- Kao nešto malo i skromno 
nastala je u malom selu, a ui-
stinu je dio svjetske baštine. 
Mnogi likovni kritičari sma-
traju Ivana Generalića najve-
ćim hrvatskim slikarom 20. 
stoljeća. Naivna umjetnost 
je imala svoj vrhunac 1970-
ih i 1980-ih godina, potom u 
ratnom i poratnom vreme-
nu svoje razdoblje određene 
stagnacije, ali mi se čini da ju 
čeka novo vrijeme kada će je 
svijet revalorizirati i ponovno 
staviti u fokus likovnog inte-
resa. Ona to zaslužuje – za-
ključio je.
Iako broj posjeta posljednjih 
nekoliko godina stagnira i vrti 

se oko 3000 godišnje, Galeri-
ja bilježi pojedinačne posjete 
iz većeg broja europskih ze-
malja poput Mađarske, Rusije, 
Francuske, Italije, Njemačke 
i Nizozemske, no Čiminu se 
čini da se izgubio interes do-
maćih posjetitelja što tumače 
slabijom povezanošću s turi-
stičkim sektorom, ali to je ne-
što na čemu će poraditi u na-
dolazećem razdoblju.
Radu Galerije doprinosi i Ko-
privničko-križevačka župani-
ja koja posljednjih pet godina, 
napominje Čimin, godišnje iz-
dvaja 200.000 kuna, a tako će 
biti i u narednom trogodiš-
njem razdoblju. 
- Ta su nam sredstva dovoljna 
da se pokrije 70 posto troško-
va za dvije djelatnice, materi-
jalni rashodi i dio programske 
djelatnosti. Jasno nam je kako 
se u ovom trenutku više od to-
ga ni ne može, pa se u mno-
gočemu snalazimo na druge 
načine putem sponzorstava i 
poslovnih suradnji s gospo-
darskim sektorom – istaknuo 
je Čimin. 

Naivna umjetnost je imala svoj vrhunac 1970-ih i 1980-ih godina, potom u ratnom i 
poratnom vremenu svoje razdoblje određene stagnacije, ali mi se čini da ju čeka novo 
vrijeme kada će je svijet revalorizirati i ponovno staviti u fokus likovnog interesa. Ona to 
zaslužuje – rekao je Robert Čimin, ravnatelj Muzeja grada Koprivnice

Naiva je nastala u malom selu, 
ali je dio svjetske baštine

GALERIJA NAIVNE UMJETNOSTI U HLEBINAMA SLAVI 50. ROĐENDAN

VELIKI JUBILEJ

I ove godine će mališani uživati u KUL Hlebinama

Zajednica Kulturno-umjetničkih 
udruga Koprivničko-križevačke žu-
panije osnovana je 1999. godine s ci-
ljem objedinjavanja, koordiniranja i 
povezivanja amaterskih kulturno-
umjetničkih udruga županije te ra-
di ostvarivanja njihovih zajedničkih 
potreba i interesa. Danas okuplja 56 
samostalnih udruga s više od 170 sek-
cija i više od 3700 amatera članova.
Nada Šešić, predsjednica Zajedni-
ce, naglasila je da su u srži kultur-
no-umjetničkog amaterizma sadržani 
kreativnost i samoaktivnost, talent i 
ljubav, svijest o nacionalnom i lokal-
nom identitetu te pripadnosti izvor-
noj sredini. 
- Jedan od osnovnih ciljeva nam je 
razvoj kvalitetnog amaterizma. Važ-
no je podržavanje kvalitetnog kultur-
nog amaterizma u cilju predstavljanja 
i očuvanja kulturnog identiteta poje-
dinog kraja. Želimo da svi oni amate-
ri entuzijasti koji možda imaju neot-
kriven talent, otkriju taj talent, a naša 
uloga je da im ga pomognemo dalje 
razvijati – rekla je Šešić i dodala da 

uz to rade i na poboljšanju kvalitete 
rada udruga.

Organiziraju smotre
Isto tako, napominje Šešić, Zajedni-
ca organizira županijske smotre na 
kojima rad ocjenjuju stručne komi-
sije te stručne seminare za školovanje 
voditelja pojedinih udruga ili zain-
teresiranih aktivnih članova udruga.
- Seminari se obično održavaju u Ko-
privnici. Do sada smo imali seminar 
iz crtanja, za voditelje tamburaških 
sastava i orkestara, onaj o vokalnom 
pjevanju, za dramske amatere, ali i 

iz drugih područja 
kreativnog izraža-
vanja – objasnila je.
No, ističe, postoje 
i seminari koje or-
ganizira Hrvatski sa-
bor kulture, no oni 
se održavaju u dru-
gim gradovima pa 
Zajednica polazni-
cima pomaže u fi-
nanciranju takvih 
putovanja.
Isto tako, objašnja-

va Šešić, Zajednica je krovna orga-
nizacija kulturnih udruga u županiji 
pod čijim se okriljem tijekom godi-
ne održava velik broj manifestacija. 
- To su prije svega smotre, a tijekom 
godine održavaju se Smotra kazališ-
nih amatera, Smotra puhačkih orke-
stara, Smotra dječjeg folklora, Smotra 
izvornog folklora, Smotra koreogra-
firanog folklora, Smotra tamburaških 
orkestara i malih glazbenih sastava te 
Smotra zborova i malih vokalnih sa-
stava. Organiziraju se i županijske li-
kovne kolonije – istaknula je.
Napomenula je da Zajednica uz Dan 
županije organizira i svečani koncert 
“Od županije samo najbolje”, na ko-
jem nastupaju samo one udruge ko-
je su sudjelovale na međuregional-
nim ili međudržavnim festivalima i 
smotrama. 
- Još jedna od velikih manifestaci-
ja čiji je suorganizator Zajednica je 
Zimska škola hrvatskog folklora, a or-
ganiziramo i Međunarodni festivala 
folklora “Iz bakine škrinje” – zaklju-
čila je Šešić i dodala da Županija da-
je punu podršku razvoju kulturnog 
amaterizma. 

ZAJEDNICA KULTURNO-UMJETNIČKIH UDRUGA OKUPLJA 56 SAMOSTALNIH UDRUGA

Nada Šešić: Cilj nam je 
podržavanje kvalitetnog 
kulturnog amaterizma
Želimo da svi oni amateri 
entuzijasti koji možda imaju 
neotkriven talent, otkriju 
taj talent, a naša uloga 
je da im ga pomognemo 
dalje razvijati – rekla je 
predsjednica Nada Šešić

Zajednica organizira brojne smotre folklora....

...zborova i malih vokalnih sastava



Narodna knjižnica Virje  u 
studenom prošle godine 
obilježila je 10. obljetnicu 
rada kao samostalna ustano-
va i 140. obljetnicu organizi-
ranog čitanja u Virju, a tim 
povodom održan je i struč-
ni skup  “Tehnologija i ma-
šta mogu svašta” za knjiž-
ničare koji je okupio 60-ak 
sudionika. Ivanka Ferenčić 
Martinčić, v.d. ravnateljice 
Narodne knjižnice  Virje, 
obrazložila je  temu  skupa 
te naglasila kako su upravo 
povezanost i energija zajed-
nice u Virju pokretač u or-
ganiziranju mnogih sadržaja 

u knjižnici. Održane su i tri 
radionice, a stručna izlaga-
nja pripremili su knjižniča-
ri iz Koprivnice, Križevaca 
i Virja, ali i zanimljivi pre-
davači iz drugih struka. 
Dio izlaganja bavio se teh-
nološkim dostignućima ko-
ja omogućavaju novo pro-
mišljanje već postojećih 
knjižničnih usluga za no-
ve generacije korisnika. 
Neke od tema bile su: po-
pularni trendovi kao plat-
forme za okupljanje zajed-
nice;  TEDx;  putovanja; QR 
kodovi u promociji knjige i 
čitanja; učinkovito korište-
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Sredinom ožujka u kopriv-
ničkoj Knjižnici i čitaonici 
“Fran Galović” održan je 
županijski okrugli  stol o 
školskim knjižnicama na 
kojem je sudjelovalo 40-
ak školskih knjižničara 
i ravnatelja škola  s pod-
ručja Koprivničko-križe-
vačke županije.  Uvodna 
stručna izlaganja o pro-
pisima i standardima na 
kojima se temelji rad škol-
skih knjižnica, održale su 
Mira Zovko, viša savjetni-
ca za školske knjižnice iz 
Ministarstva znanosti i ob-
razovanja, te Frida Bišćan, 
savjetnica za školske knjiž-
nice iz Nacionalne i sveu-
čilišne knjižnice. 
Sve nazočne predstavnike 
škola najviše su obradova-
le informacije o vraćanju 
u državni i županijski pro-
račun stavki za namjensku 
nabavu knjižnične građe 
u školskim knjižnicama, 
nakon što gotovo 10 go-
dina škole nisu dobivale 
nikakva namjenska sred-
stva za tu svrhu. Iako su 
ti iznosi još uvijek relativ-
no skromni, ipak su vrlo 
važni za obnovu fondova 
školskih knjižnica, s obzi-

rom na to da je kvalitetan i 
planski formiran knjižnič-
ni fond jedna od osnovnih 
pretpostavki za rad svake 
knjižnice.
Na skupu je bilo riječi i o 
prostorima školskih knjiž-
nica i njihovom uređenju. 
Kod planiranja i projekti-
ranja škola i njihovih do-
gradnji nužno je ostvariti 
dobru komunikaciju i su-
radnju između financije-
ra - osnivača i samih ško-
la, kao i sa županijskom 
matičnom službom. Dobri 
primjeri nedavno uređe-
nih školskih knjižnica, kao 
što su primjerice knjižni-
ce u Osnovnoj školi Mol-
ve ili u Srednjoj školi Ko-
privnica i Obrtničkoj školi 
Koprivnica, pokazuju da 
je upravo kroz suradnju i 
zajednički angažman mo-
guće urediti školske knjiž-
nice i osigurati kvalitetan 
prostor za sve njihove ko-
risnike.  
Koprivničko-križevačka 
županija kao osnivač ško-
la, ponosi se provedenim 
projektima te će i dalje po-
državati slične projekte, jer   
knjižnice su pogon razvo-
ja svakog društva.

Školske knjižnice - 
predstavljeni projekti i 
primjeri dobre prakse

nje računalne i internet teh-
nologije u komunikaciji s ko-
risnicima. 
Skup je pridonio stvaranju 
temelja za novu suradnju i 
primjenu inovativnih meto-
da rada u svrhu osmišljava-
nja novih i još kvalitetnijih 
knjižničnih usluga za kori-
snike. Još jednom se poka-
zalo da knjižnice ne treba 
unaprijed dijeliti na ma-
le i velike, već prvenstveno 
po tome koliko su uspješne 
i korisne u svojim zajed-
nicama  te  koliko pridono-
se  stručnoj zajednici i  sre-
dini u kojoj djeluju. 

Knjižnica u Virju obilježila 10. obljetnicu samostalnog rada

NASTAVLJA SE STEM REVOLUCIJA NA PODRUČJU KOPRIVNIČKO-KRIŽEVAČKE ŽUPANIJE  

U naše knjižnice i bibliobuse 
stigli micro:bitovi za posudbu 
Tri  gradske knjižnice – u 
Koprivnici, Križevcima i 
Đurđevcu te općinska knjiž-
nica u Virju, kao i oba župa-
nijska bibliobusa, koprivnič-
ki i križevački, uključili su se 
u kampanju “STEM revolu-
cija se nastavlja-Knjižnice!” i 
od Udruge IRIM - Instituta 
za razvoj i inovativnost mla-
dih – Croatian Makers   pri-
mili donaciju micro:bitova, 
kako bi ih knjižnice mogle 
posuđivati svojim korisni-
cima.  Micro:bit je malo, 
džepno računalo koje na 
jednostavan, pristupačan i 
zabavan način omogućuje 
svakome da nauči progra-
mirati – tako postaje dostu-
pan još širem krugu zainte-
resiranih korisnika, osobito 
djece i mladih, kako bi se 
mogli još bolje upoznati s 
novim  tehnologijama i ra-
zvijati svoju digitalnu pi-
smenost. 

Članovi  neke od spome-
nutih narodnih knjižnica 
u županiji, micro:bitove za 
posudbu  mogu  potraži-
ti  u svojoj najbližoj knjiž-
nici,  a  o načinu posud-
be micro:bit računala može 
se doznati i kod knjižniča-
ra bibliobusa. Institut za ra-

zvoj i inovativnost mladih 
organizirat će i edukativne 
radionice za sve uključene 
knjižnice, pa ukoliko ste za-
interesirani za edukaciju o 
radu s micro:bitom, svakako 
pratite obavijesti i informa-
cije iz svoje najbliže knjiž-
nice ili bibliobusa. 

Obilježena i 140. obljetnica organiziranog čitanja u Virju

Stručni skup

Micro:bit je malo, džepno računalo koje na jednostavan, pristupačan 
i zabavan način omogućuje svakome da nauči programirati
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Brojni žitelji i u prošloj 
godini svojim su uspjesima 
i iznimnim postignućima 
našu županiju činili 
ponosnom. Svojim 
potencijalom i talentom 
pronosili su dobar glas 
o Županiji, a svojim 
zalaganjem činili su je 
mjestom poželjnim za život. 
Njihov trud, rad, upornost 
i zalaganje prepoznala je 
i Koprivničko-križevačka 
županija. 
Značajni uspjesi prošle 
godine zabilježeni su u 
mnogim područjima, a neki 
od njih su obrazovanje, 
sport, poljoprivreda, 
kultura i civilni sektor.

SVOJIM POTENCIJALOM, TALENTOM I POSTIGNUĆIMA PRONOSILI DOBAR GLAS O ŽUPANIJI

Trud, rad i upornost okrunili vrijednim priznanjima

Učenici su snaga i razvoj, a svojim iznimnim uspjesima pronose dobar glas o Županiji

Valentin Rumek, Ivica Kos, Branko Dulikravić i Mladen Čižmešinkin 
nagrađeni uzgajivači svinja na 25. jesenskom međunarodnom 
bjelovarskom sajmu u Gudovcu

Školarci od najmanjih nogu razvijaju svijest o važnosti uloge građana i 
osobne odgovornosti u stvaranju društva s nultom tolerancijom na korupciju

Ponosni smo što je Koprivničko-križevačka županija već godinama u 
samom državnom vrhu što se tiče dobrovoljnog darivanja krvi, rekao 
je Darko Koren na svečanom prijemu za dobrovoljne darivatelje krvi

Ženska futsal ekipa Srednje škole Koprivnica jedina je ženska ekipa koja 
je predstavljala Hrvatsku na Svjetskom školskom prvenstvu u Izraelu

Saša Višak i Zoran Radiček su na 15. državnom natjecanju u oranju u 
Kupinečkom Kraljevcu osvojili ekipno prvo mjesto 

Na Danima travnjaka proglašeni su najbolji proizvođači kravljeg i kozjeg mlijeka te najperspektivniji mladi proizvođač mesa i mlijeka

I ove godine nagrađeni su najuspješniji sportaši Koprivničko-križevačke županije  

Naši vatrogasci još jednom su pokazali da su veliki heroji u gašenju požara u priobalju

Dijana Sabolović Krajina, ravnateljica Knjižnice 
i čitaonice Fran Galović, dobitnica je nagrade 
Nacionalne i sveučilišne knjižnice za doprinos 
radu i razvoju hrvatskog knjižničarstva



U cilju razvoja i promoci-
je kontinentalnog turizma 
Koprivničko-križevačka žu-
panija i Turistička zajednica 
Koprivničko-križevačke žu-
panije prijavile su projekt Ra-
zvoj cikloturizma Podravine 
i Prigorja na javni poziv Mi-
nistarstva turizma i ostvari-
le 350.000 kuna bespovrat-
nih sredstava. U sklopu ovog 
projekta prošle godine done-
sen je Operativni plan razvo-
ja cikloturizma Podravine i 
Prigorja 2017.-2020. godi-
ne, a nedugo zatim s pred-
stavnicima 45 institucija, bi-
ciklističkih udruga, općina i 
gradova potpisan je i Spora-
zum o suradnji na provedbi 
tog Plana. Njegova proved-
ba odvija se planiranim ti-
jekom pa je tako početkom 
ožujka u Vinariji Pomona u 
Starigradu pokraj Koprivni-
ce održan radni sastanak na 
kojemu su predstavljene ak-
tivnosti ovog Plana.

Cikloturizam-generator 
turističke ponude
- Na ovom prostoru posto-
ji velik potencijal da se turi-
zam kao grana gospodarstva 
još bolje razvije, a upravo je 
segment cikloturizma izuzet-
no perspektivan. Županija je 
unatrag nekoliko godina ulo-
žila značajna sredstva, vrije-
me i trud u razvoj biciklistič-
ke infrastrukture i kroz ovaj 
projekt vidimo priliku za na-
dogradnju i proširenje ponu-
de usluga za naše posjetitelje 
– rekao je Darko Koren, ko-
privničko-križevački župan 
i dodao da cikloturizam kao 
turistički proizvod može bi-
ti generator stvaranja cjelo-
godišnje turističke ponude.

S njime se složio i njegov za-
mjenik Darko Sobota koji je 
naglasio da je cilj povezati 
biciklističke rute s vinskim 
cestama, lokalnom enoga-
stroponudom te smještaj-
nim kapacitetima, a sve u 
svrhu privlačenja što većeg 
broja posjetitelja.
Uz to, Mario Kos iz tvrtke 
Kosinus predstavio je rad-
nu verziju internetske stra-
nice Podravina&Prigorje 
bike, Stipica Marković iz 
tvrtke Promeks kompjutor 
predstavio je radnu verziju 
mobilne android aplikaci-
je Podravina&Prigorje bike, 
a Miroslav Mirković iz Gla-
sa Podravine turistički film 
o bogatstvu enogastroponu-
de Podravine i Prigorja. Isto 
tako, pružateljima usluga na 
biciklističkim rutama podi-
jeljene su Bed&Bike friendly 
oznake.
Podsjetimo, u Operativnom 

planu, između ostalog, defi-
nirano je 10 biciklističkih ru-
ta, od kojih je Euro velo 13 
međunarodna, D7 državna te 
osam županijskih, a dosad je 
realizirana nabava prometnih 
znakova za sve rute i pruža-
telje usluga na rutama. Pla-
novi za 2018. godinu odnose 
se na prometni projekt, po-
stavljanje cestovnih oznaka, 
izradu karte cikloturizma Po-
dravine i Prigorja te zakup 
web domene.

Brojni partneri  
na projektu
Partneri na provedbi Ope-
rativnog plana su Policijska 
uprava koprivničko-križe-
vačka, Hrvatske ceste, Hr-
vatske vode, Hrvatske šume, 
HGK Županijska komora Ko-
privnica, Obrtnička komora 
Koprivničko-križevačke žu-
panije, gradovi Koprivni-
ca, Križevci i Đurđevac, sve 

općine na području Župani-
je, Biciklistički klub „Rotor“, 
Biciklistički klub „Đurđevac“, 
Križevačka udruga biciklista, 
Old timer klub „Biciklin“ Ko-
privnica, Turistička zajednica 
Koprivničko-križevačke žu-
panije, Turistička zajednica 
Grada Koprivnice, Turistič-
ka zajednica Grada Križeva-
ca, Turistička zajednica Grada 
Đurđevca, Turistička zajed-
nica područja Središnja Po-
dravina, Turistička zajedni-
ca Dravski Peski, Županijska 
uprava za ceste KKŽ, PORA 
Razvojna agencija Podravi-
ne i Prigorja, Zavod za pro-
storno uređenje KKŽ te Javna 
ustanova za upravljanje zašti-
ćenim dijelovima prirode na 
području Koprivničko-križe-
vačke županije.
Rok za provedbu aktivnosti 
temeljenih na Operativnom 
planu razvoja je 31. prosinca 
2020. godine.
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Cilj je povezati biciklističke rute s vinskim cestama, lokalnom enogastroponudom te 
smještajnim kapacitetima, a sve u svrhu privlačenja što većeg broja posjetitelja – rekao je 
Darko Sobota, zamjenik koprivničko-križevačkog župana

SINERGIJA TURISTIČKE USLUGE: CIKLOTURIZAM I ENOGASTROPONUDA

Pružateljima usluga podijeljene 
su Bed&Bike friendly oznake

Cikloturizam kao turistički proizvod može biti generator stvaranja cjelogodišnje turističke ponude

Ugostiteljski objekti Zlatan, Katarza, Kalimero, 
Calypso, Seosko imanje Rakić, Podravska klet, Piv-
nica Kraluš, Restoran Klas, Restoran i pivnica Sta-
ri grad, Restoran Đurđevečka hiža Hotela Picok iz 
Đurđevca, Sunčano selo Jagnjedovec te Lovačka ku-
ća Sokolovac i Gradska kavana Križevci ponosni su 
vlasnici standarda Okusi Podravine i Okusi Prigorja.
Svi oni zadovoljili su visoke kriterije projekta Hrvat-
ske turističke zajednice Okusi hrvatske tradicije, čiji 
je voditelj Borislav Šimenc, predstavnik tvrtke DMK 

Vall 042, a koji se u našoj županiji provodi pod nazi-
vom Okusi Podravine i Okusi Prigorja u organizaciji 
Turističke zajednice Koprivničko-križevačke župani-
je. Naime, ugostiteljski objekti moraju u svojoj ponudi 
tijekom cijele godine imati najmanje četiri tradicijska 
jela s popisa gastronomske baštine oblikovana u mi-
nimalno dva sezonska jelovnika te najmanje šest lo-
kalnih pića, od čega četiri etikete vina.
- Ovo je značajan doprinos bogatstvu turističke i ugo-
stiteljske ponude županije, ali i cijele Hrvatske, te 

će uvelike pomoći promociji objekata koji su dobi-
li standarde, a koji su se posvetili očuvanju tradici-
je prepoznatljive posjetiteljima. S obzirom na to da 
kontinent nema na raspolaganju iste prirodne resur-
se kao obala, turiste moramo privući posebnostima 
ovog kraja, što su svakako naša vrhunska gastro-
nomska i enološka ponuda – rekao je Darko Koren, 
koprivničko-križevački župan.
U ovaj projekt uključeno je 106 ugostiteljskih obje-
kata iz devet županija.

Posebnosti ovog kraja su vrhunska gastronomska i enološka ponuda

GASTRONOMIJA JE VAŽAN DIO IDENTITETA POJEDINOG KRAJA 
Standard Okusi Podravine i Okusi 
Prigorja nosi 13 ugostiteljskih objekata 

U sklopu tiskanog izdanja Županij-
skog enogastrovodiča Podravine i 
Prigorja u kojem su pobrojane sve 
vinarije i većina gastroponude, us-
postavljena je i etiketa za vrhunska 
vina, koju danas posjeduju vinarije 
Grudić, Savić, Kostanjevec, Mato-
čec i Topolovčan.
- Unazad nekoliko godina vidi se po-
zitivan iskorak u prodaji vina ovdaš-
njih vinara. Ono je kvalitetnije nego 
što je bilo, a tome je pripomogao 
novac iz europskih fondova koji je 
utrošen na opremanje vinarija – re-
kao je Luka Košćak, enolog vinarije 
Kostanjevec. Dodao je da predstav-
ljena etiketa za vrhunska vina Po-
dravine i Prigorja brendira vinarstvo 
koprivničko-križevačkog kraja, a vi-
narima omogućuje zajednički nastup 
na hrvatskom, ali i stranim tržištima.

Košćak: Vinarima omogućuje 
zajednički nastup na tržištima

PREDSTAVLJENA ETIKETA ZA VRHUNSKA VINA PODRAVINE I PRIGORJA 

Etiketu za vrhunska vina imaju vinarije Grudić, Savić, Kostanjevec, Matočec i Topolovčan



Vrijedne ruke stanovnika 
Koprivničko-križevačke županije


